
PROTOKÓŁ Nr VIII/2019

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  28 marca 2019 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 1 5 .
Zakończenie obrad godz.  18 5 0 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecnych: 15 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
         1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
         2.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         3.  Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS Grunwald 
         4.  Aleksander Krempeć – Dyrektor GOK w Gierzwałdzie
         5.  Anna Szypułowska-Stasiuk – Radca Prawny 
         6.  Maciej Mikołajczyk – Radca Prawny
         7.  Maciej Klimiuk – Radca Prawny
         8.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 49 do nr 59.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  VIII  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -
porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  tablicach
ogłoszeń i  umieszczony w BIP.
Do  porządku  obrad  na  posiedzeniu  komisj i  został  wprowadzony  dodatkowy
projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego Gminy Grunwald.
Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji  w/w uchwały głosowało 15 radnych.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałam  zauważyć  taką  rozbieżność  pomiędzy
planem  komisji  a  planem  sesj i  polegającym  na  tym,  że  w  planie  sesji  nie  mamy
punktu  w sprawie przyjęcia  do realizacj i  projektu  odnośnie „Oparcia  w rodzinie”.
On  tutaj  w  komisji  był  jako  a).  Natomiast  w  dzisiejszej  sesji  go  w  ogóle  nie  ma.
Ogólnie  mamy  uchwał  od  a)  do  k)  z  tą,  którą  przed  chwilą  przyjęliśmy.
Tymczasem w planie nie  ma tej  o „Oparciu w rodzinie”.   
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  faktem jest ,  że
przy  pisaniu  projektu  porządku  obrad  na  sesję  został  pominięty.  Przepraszam,  ale
taki błąd techniczny.  Na komisjach był omawiany. Rozmawialiśmy na ten temat.
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  VIII  sesji  Rady  Gminy  w/g
następującego wyszczególnienia:
  1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
  2.  Przyjęcie  porządku obrad.
  3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.
  4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
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      a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
  5.  Plan pracy i  ofer ta kulturalna Gminnej  Biblioteki  Publicznej w Gierzwałdzie
      na 2019 rok.
  6.  Sprawozdanie z działalności Gminnej Bibl ioteki Publicznej  w Gierzwałdzie
       za  2018 rok.
  7.  Oferta  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  w 2019 rok.
  8.  Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie za
      2018 rok.  
  9.  Analiza realizacji  inwestycji  wykonanych w 2018 roku, w tym:
       a)  plan prac inwestycyjnych i  remontowych w obiektach gminnych,
       b)  możliwości f inansowe dotyczące remontów dróg gminnych.
 10.  Ocena funkcjonowania systemu utrzymania czystości  i  porządku na terenie
       gminy.
 11.  Zapoznanie się z planem sprzedaży, dzierżawy i  przekazania majątku w 2019
       roku.
 12.  Ocena dostępu do informacji  publicznej.
 13.  Zapoznanie się z wniesionymi skargami i  wnioskami w 2018 roku.
 14.  Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie przyjęcia do real izacji  projektu oraz wniesienia wkładu
  własnego  do  projektu  partnerskiego  „Opacie  w  rodzinie”
          współfinansowanego ze środków Unii  Europejskiej  w ramach
          Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-
           Mazurskiego 2014 – 2020;
       b)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2019 – 2032;
       c)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok;
       d)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia na powierzenie
           Gminie Grunwald w 2019 roku zadań zleconych z zakresu administracji
           rządowej,  dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy
           wojennych;
       e)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po 
            umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat;
        f)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
           przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka
           nr  31/2;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy
           Grunwald nieruchomości  niezabudowanych położonych w obrębie
           geodezyjnym Szczepankowo;
       h)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy
           Grunwald nieruchomości  niezabudowanej położonej w obrębie
           geodezyjnym Góry Lubiańskie;
       i)  w sprawie przyjęcia programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz
          zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Grunwald na 2019
           rok;
       j)  w sprawie  s tatutu Gminy Grunwald;
       k)  w sprawie przystąpienia do opracowania Wieloletniego Planu
           Inwestycyjnego Gminy Grunwald.
  15.  Wolne wnioski i  informacje.
  16.  Interpelacje  i  zapytania.
  17.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejnym  punktem  jest  przyjęcie  protokółu  z  poprzedniej  sesji  Rady  Gminy.
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Protokół  był  wyłożony  do  wglądu  przy  l iście  obecności.  Był  dostępny  w  biurze
rady.  Otrzymaliśmy na swoje konto e-mailowe ten projekt.
Proponuję przyjąć protokół bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  VII  sesji  Rady
Gminy.

Ad pkt 4 .  Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar –
kolejnym  punktem  naszego  posiedzenia  jest  –  sprawozdanie  wójta  z  działalności
między sesjami i  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  dnia  25  marca  2019  roku  mieliśmy
awarię  sieci  wodociągowej  w  miejscowości  Zybułtowo.  Uszkodzona  tam  została
rura o średnicy  Ø 160 na odcinku 6 metrów bieżących.  Następnie usuwanie trzech
awari i  na przepompowni w Szczepankowie.  Kolejna  to  niedrożna kanalizacja  przy
bloku  nr  1  w  Mielnie.  Przyczyna  zapchania,  jakieś  szmaty,  popioły,  koszyczki
plast ikowe.  Została  udrożniona  lecz  całość  trafi ła  do  przepompowni  i
spowodowało to je j  awarię,  która też została usunięta.
Prowadzone  są  na  bieżąco  prace  w  hydroforniach  w  Gierzwałdzie,  Pacółtowie  i
Grunwaldzie.  Jest  malowanie  studni  oraz  urządzeń.  W  Grunwaldzie  naprawiono
odżelaziacz.  
Naprawiona została  droga do pana Witkowskiego w Stębarku około 1 kilometra.  
Przy  szkole  podstawowej  w  Szczepankowie  wyłożono  kamienien  i  utwardzono
100  m 2  parkingu.  Naprawiono  drogę  do  pana  Zollondza  w  Łodwigowie  oraz  do
pana  Kalwary  w  Ominie.  Wykonano  dwie  ławki  i  zamontowano  na  przystanku  w
Rychnowie  oraz  jedną  w  Grunwaldzie.  W  najbliższym  czasie  zostaną
zamontowane osłony przeciwwiatrowe na przystankach w Rychnowie.  
19 marca zamontowano przystanek w Rychnowie na kolonii .  
Do dnia  dzisiejszego w 17 sołectwach przeprowadzone zostały  zebrania  wyborcze
sołtysów  i  rad  sołeckich.  Zakończenie  wyborów  sołeckich  planowane  jest  na  2
kwietnia.  
Poprosiłbym  teraz  radców  prawnych  o  przedstawienie  sprawozdania  z  kontroli ,
jaką zleciłem w zakresie umorzeń podatków w latach 2014 – 2018. 
Radca  Prawny  –  pan  Maciej  Mikołajczyk  –  szanowny  panie  wójcie,  szanowna
przewodnicząca,  szanowni  radni  przygotowaliśmy  taką  informację  wstępną
odnośnie może nie  rozłożenia na raty w Gminie Grunwald wraz z  wykazem spraw,
jakie  były  podejmowane  w  poprzedniej  kadencji .  Żeby  był  przygotowany  w
miesiącu  lutym  2019  tej  opinii  wymagało  analizy  akt  spraw,  prowadzonych
postępowań,  prowadzonych  umorzeń  podatkowych,  rozłożeń  na  raty  podatku,
rozłożeń  centralnego  ogrzewania,  wody,  ścieków,  czynszów.  To  w  późniejszym
wykresie  sami  państwo  zobaczycie  pewne  dysproporcje  w  okresie  wyborczym,
które  słupki  rosły,  w  jakim  zakresie,  które  to  dokładnie  słupki  były,  za  co
odpowiadały.  To na  tej  prezentacji  jest  państwu przekazane.  Opis  poszczególnych
kwot  jest  w  przybliżeniu  z  uwagi  na  wybrakowane  części  akt  postępowania.
Mamy  informacje,  że  niestety  w  niektórych  aktach  brakuje  dokumentów  a  w
ostatnim nawet  czasie  decyzje były  wydawane z  minuty na minutę.  Co w ostatnim
fragmencie  tych  akt  można  zobaczyć:  10 5 3 ,  10 5 6 ,  10 5 8 ,  10 5 9  i  tak  to  mniej  więcej
było  czynione.  Aby  zi lustrować  tą  problematykę  umorzeń  w  Gminie  Grunwald,
pokażemy  od  początku  jak  to  powinno  wyglądać.  Problematyka  danin
publicznych,  podatków  znana  jest  światu  od  zarania  początku  tak  naprawdę
państwowości  z  pierwszymi wypowiedziami  na  temat  świadczeń na  rzecz  państwa
spotykamy się  w słowach zawartych w ewangeli i  „oddajcie więc Bogu co boskie a
cesarzowi co cesarskie”.  
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W czasach  dużo  nam  bliższych  o  których  tak  naprawdę  między  innymi  Benjamin
Franklin  świetny  chemik,  który  w  l iście  do  Johna  Babista  powiedział ,  że  na  tym
świecie  pewne  są  tylko  śmierć  i  płacenie  podatków.  W  dalszej  kolejności  mamy
konstytucję  jako  akt  ustawy  najwyższej  rangi.  Porusza  tą  problematykę  w
artykule  84  w  związku  z  art .  217.  Przepis  art .  84  konstytucji  wprowadza  zasady
powszechnosci  opodatkowania,  to  znaczy  każdy  jest  zobowiązany  do  ponoszenia
ciężarów  i  świadczeń  publicznych,  w  tym  podatków,  określonych  w  ustawie.  To
stanowi,  że  obowiązek  podatkowy  musi  być  ujęty  w  ustawie.  Każdy  kto  jest  nim
objęty,  zobowiązany jest  do płacenia podatków. 
Stosownie  do  art .  217  konstytucj i  -  Nakładanie  podatków,  innych  danin
publicznych  czy  też  przyznawania  ulg,  o  których  będzie  mowa  w  późniejszej
prezentacji  również jest  unormowanie w Konstytucj i  Rzeczypospolite j  Polskiej .  
Ustawodawca  tzw.  angażuje  się  w  stosunki  majątkowe  swoich  obywateli ,
wyznacza  normy prawa  podatkowego.  Prawo podatkowe tak  najściślej  mówiąc,  to
ogół  norm  prawnych,  które  regulują  ustalenie  pobierania  podatków  i  te  przepisy
odnoszą  się  wprost  do  ordynacji  podatkowej.  To  jest  ustawa  z  29  sierpnia  1997
roku  jako  publiczno-prawne,  przymusowe oraz  bezzwrotne  świadczenie  pieniężne
na rzecz skarbu państwa.  Gmina również jest  podmiotem skarbu państwa. 
Dochody  gminy:  karta  podatkowa,  podatek  od  czynności  cywilno-prawnych,
podatek od spadków i darowizn.
Ulgi  podatkowe  można  podzielić  na  systemowe  oraz  charakterze  indywidualnym.
Skupil iśmy  się  głównie  na  charakterze  indywidualnym,  ponieważ  wnoszone
podania  powinny  mieć  jakikolwiek  umocowanie  prawne.  Ten  stan  faktyczny  przy
tych  umorzeniach  które  były  czasami,  opiewał  o  zgrozę  w  zakresie  dziwnych
uzasadnień  tego  wniosku  odnośnie  prośby  o  umorzenie.  Z  tego  co  wiemy,  to  jest
badane  również  pod  kątem  możliwości  innych  czynników,  o  których  w  niniejszej
prezentacji  zostanie  to  przedstawione.  Między  innymi  określenie  w  jakim  trybie
powinna  nastąpić  ulga,  jakie  warunki,  do  jakiej  wysokości  czym  jest  ten  ważny
interes  podatnika,  czym  jest  ten  ważny  interes  społeczny.  To  są  dwie  różne
rzeczy,  które  są  w  ordynacji  podatkowej  w  treści  art .  67  a  i  do  działalności
gospodarczej w treści  art .  67 b.  Zostaną również pokrótce omówione. 
Ulgi  indywidualne przyznawane są co do zasady na wniosek podatnika z uwagi  na
jego  ważny  interes  indywidualny  lub  interes  publiczny.  Mogą  polegać  na
odroczeniu  terminu  płatności  lub  rozłożeniu  na  raty.  Ja  chcę  państwu  przekazać,
że  w  roku  wyborczym  umorzeń  było  więcej  niż  rozłożeń  na  raty.  Zaś  w  roku  nie
wyborczym było mniej umorzeń, natomiast  wzrosły tzw. ulgi  ratowe. 
Przez  pojęcie  ulgi  należy  rozumieć  przewidziane  w  przepisach  prawa
podatkowego  zwolnienia,  odliczenia,  obniżki  albo  zmniejszenia,  który  stosownie
powoduje  obniżenie  podstawy  opodatkowania  lub  wysokości  podatku  są  to  ulgi
podatkowe.  Tutaj  w  ordynacji  podatkowej  jak  ważny  interes  podatnika  oraz
ważny  interes  publiczny  nie  są  formą  definicji  legalnej  tzn.  że  trzeba  odnosić  się
wprost  do  orzecznictwa  sądów  administracyjnych,  gdyż  ustawodawca  wskazując
ważny  interes  dał  tzw.  samowolę  wójtowi  czy  też  organowi  administracji
publicznej  do  tego,  aby  podejmować  w  tym  zakresie  niezbędne  decyzje.
Oczywiście  organy  stosujące  przepisy  prawa  podatkowego  zawierające  klauzulę
generalnie  mają  mieć  swobodę  w  wyborze  jednej  z  możliwych  konsekwencji .  Tu
trzeba  wprost  powiedzieć,  art .  67  mówi  wprost  o  odroczeniu,  rozłożeniu  na  raty,
dopiero  na  końcu  o  umorzeniu.  Niestety  instytucję  umorzenia  w  tej  gminie
stosowano dość często i  dość mocno. 
Art.  67.  Odroczenie  terminu  organy  podatkowe  dokonują  na  wniosek  podatnika,
zastrzeżenie  mają  ulgi  na  wniosek  w  przypadkach  uzasadnionych  ważnym
interesem  podatnika  lub  interesem  publicznym.  Tak  jak  mówiłem,  odroczyć
termin,  odroczyć  lub  rozłożyć  na  raty  i  dopiero  umorzyć  w  całości  lub  części
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odsetki  za  zwłokę  lub  opłatę  manipulacyjną.  Zostanie  państwu  przedstawiona
dokładnie kwota,  i le  tych  umorzeń było w zakresie  odsetek,  i le  było  również  tych
rozłożeń  na  raty.  Złota  zasada,  jeżeli  ktoś  nie  wywiązywał  się  z  jakiejkolwiek
raty,  ta  decyzja  przestała  obowiązywać  i  następowała  egzekucja  w  administracji .
Artykuł  67,  który  mówi:  organ  prowadzący  na  wniosek  podatnika  prowadzącego
działalność  gospodarczą  może  udzielić  ulg,  to  zdarzało  się,  że  przedsiębiorcy
proszący o pomoc, to  były kwoty 50 tys.  zł  a nawet 70 tys.  zł ,  co do umorzeń.  
Artykuł  67  powyższego  przepisu  mówi,  że  ulgi  mają  charakter  uznaniowy,  to
organ  sam  dokonuje  oceny  a  musi  to  być  ocena  przynajmniej  miarodajna  w
sposób  logiczny.  Nie  może  być  taka,  że  wydawać  ocenę  według  mojego
widzimisię.  Wtedy  można  powiedzieć,  że  niektóre  decyzje  opiewały  o  tego  typu
działania.  Organ podatkowy powinien  w pierwszej  kolejności  ustalić  czy  zarówno
jest  jedna z przesłanek uzasadniających  umorzenie zaległości podatkowej.
Sami  państwo  radni  i  mieszkańcy  widzicie,  że  ciężko  jest  ustal ić  w  ciągu  dwóch
minut  od  wydania  decyzji  ważny  interes  czy  też  uzasadnienie  mogące  świadczyć
nas  rzecz  osoby,  która  taką  decyzję  otrzyma w tym przedmiocie.  Oczywiście  brak
wystąpienia  którejkolwiek  z  przesłanek  pozytywnych  uzasadnia  odmowę
umorzenia  zaległości  podatkowej.  Stwierdzenia  iż  choć  jedna  z  nich  zachodzi
daje  możliwość  dochodzenia  konsekwencji  prawnych.  Proszę  pamiętać  o  prawie
wyboru  nie  o  prawie,  które  można  zrobić  tylko  z  którego  można  skorzystać.
Należy  stwierdzić,  że  umorzenie  jest  instytucją  nadzwyczajną.  Skoro  zasadą  jest
płacenie  podatków,  nie  zaś  zwalnianie  z  tych  podatków,  to  wyrok  Naczelnego
Sądu Administracyjnego prosto o tym mówi i  przegląd orzecznictwa podatkowego
również,  że  wierzyciel  podatkowy  w  przeciwieństwie  do  wierzyciela  w
stosunkach  zobowiązaniowych  nie  ma  swobody  w dysponowaniu  wierzytelności  z
punktu  zasady  równości,  powszechności  opodatkowania  kryteria  prawne
rezygnacji  gdyż czynności  podatkowe przez  ich  umorzenie  są  szczególnie  istotne.
To dla  państwa mamy ważność pojęć,  ważnego interesu  podatnika  i  ważny interes
społeczny.  Nie  ma  tej  definicji  legalnej.  Jest  tzw.  zwrócenie  się  do  orzecznictwa.
Interes  publiczny  to  z  kolei  sytuacja,  jakby  zapłata  należności  podatkowych
spowoduje  konieczność  sięgnięcia  przez  podatnika  do  środków  z  pomocy
państwa,  gdyż  nie  będzie  zaspakajał  swoich  potrzeb  materialnych.  Przesłanki
umorzenia  -  ważny  interes  podatnika  i  ważny  interes  publiczny  należy  ocenić  nie
tylko  w  kontekście  osobistej  sytuacji  majątkowej  podatnika  lecz  także  z
uwzględnieniem  związku  zachodzącego  pomiędzy  obniżeniem  zdolności
płatniczej  i  związku  wypadku  uzasadniających  niemożność  zapłaty.  Sądy
Administracyjne  wskazują,  posiłkują  się  w  miarę  orzecznictwa  w  tym  zakresie.
Ostatecznie  decyzje  wydawane  są  również  z  uwzględnieniem  obowiązku
orzecznictwa  administracyjnego  i  takie  decyzje  zostają  wydane  przez  właściwe
organy publiczne.  
Pojęcie  ważnego interesu nie  można ograniczać tylko do sytuacji  nadzwyczajnych
czy  też  zdarzeń  losowych.  Bardzo  często  można  wskazać,  że  ta  si ła  wyższa  jak
kataklizm  jest  takim  ważnym  czynnikiem  społecznym,  interesem  podatnika,  ale
nie  na  przykład  sytuacja,  która  jest  wielokrotnie  powtarzana.  Kobieta,  która
jeździ  cały  czas  z  mężem  do  szpitala  od  10  lat ,  no  to  jest  ten  ważny  interes
podatnika,  bo są też takie przykłady. 
Odnośnie  interesu  publicznego,  to  analiza  orzecznictwa  pozwala  na
sformułowanie  jednoli tego  poglądu  według,  którego  pojęcie  to  należy  rozumieć
jako  dyrektywę  postępowania  nakazującą  respektowanie  wartości  wspólnych.
Rzeczpospolita  według  konstytucji  jest  dobrem  wszystkich  obywatel i .  Każdy  ma
prawo  i  obowiązek  płacenia  podatków.  Z  tych  podatków  później  można  zrobić
drogi,  można przygotować te  czy inne inwestycje,  które wójt  chce przygotować. 
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Za  chwilę  państwu  zostanie  przedstawione  dokładnie  w  ekselu  jak  to  wyglądało  i
z  rozróżnieniem  na  poszczególne  lata.  To  jest  bardzo  istotne,  ponieważ  te
umorzenia  pozwolą  państwu  zobrazować  mniej  więcej  jaka  jest  sytuacja  dnia.  W
mojej  ocenie,  skromnego  prawnika,  mogę  powiedzieć,  że  jest  to  sytuacja  dość
ciężka.  
Radca Prawny –  pan  Maciej  Klimiuk  –  może  troszeczkę  dodam od  siebie,  bo  tu
kolega  mówił  językiem  bardzo  prawnym.  Powiem  tak,  zasada  jest  taka,  podatki
płacimy.  Każdy  z  nas,  jeżel i  taki  podatek  płaci  do  Urzędu  Skarbowego,  to  sobie
przypomnijcie  czy  w  ogóle  z  doświadczenia  wiecie  czy  ktoś  kiedykolwiek  miał  z
was  umorzenie  podatku.  Czy  taka  sytuacja  się  u  was  zdarzyła  wśród  was  czy
waszych  znajomych.  Myślę,  że  raczej  nie.  Z  czego  to  wynika?  Wynika  to  z  tego,
że  organy  są  zobowiązane  do  pobierania  podatków  a  mają  pewne  uprawnienia,
żeby  te  podatki  umarzać  dopiero  w  sytuacjach  ekstra  nadzwyczajnych.  To  nie
oznacza,  że  jeżeli  ja  nawet  przyjdę  do organu,  wykażę  naprawdę w mojej  sytuacji
może  być  ciężka,  organ  poprzez  przeprowadzenie  konkretnego  postępowania
może  dojść  do  takiego  wniosku  ale  to  nie  oznacza,  że  on  musi  mi  te  podatki
umorzyć,  on  może.  Czyli  to  wszystko  zależy  od  dobrej  woli  organu  oraz  od  tego
czy,  bo  ten  interes  publiczny  i  społeczny  trzeba  sobie  bi lansować.  Jeżeli  widzę,
że  gmina  jest  bogata,  zachodzą  takie  przesłanki,  mogę  faktycznie  przy
mniejszych kwotach sobie na to pozwolić.  
Drodzy państwo tutaj  zebrałem zbiorczo z  poszczególnych  lat  te  wszystkie  kwoty
umorzeń  podatków.  Może  ja  nie  będę  ich  mocno  komentował.  Zobaczycie  je  sami
i  sami  będziecie  mogli  ocenić skalę  tego,  co się  tutaj  działo i  naprawdę wielkości
kwot.
W  pierwszej  tabelce  przedstawil iśmy  państwu  sumę  wszystkich  umorzeń  w
poszczególnych  latach  w  rozbiciu  na  latach  od  2014  do  2018.  Wydzielono  4
kategorie  umorzeń;  podatki,  odsetki,  które  były  od  tych  podatków  naliczone.
Chodzi  tutaj  o  ludność,  o  wydatki,  które  gmina  poniosła  na  nabycie  wody  oraz
spraw komunalnych, które mieszkańcy na czas  nie spłacali .
To  są  te  2  pierwsze  kolumny,  które  tutaj  państwu  pokazujemy.  To  są  dochody,
których  gmina  nie  otrzymała.  Są  to  dochody  należne  dla  gminy.  Dwie  następne
kolumny to są wydatki,  które gmina poniosła  a ich nie odzyskała z powrotem. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  czy  to  znaczy,  te  dwie  kolumny  za  wodę  i  odsetki
to  są  umorzenia  należności  cywilno-prawnych  zsumowane  za  całą  gminę  czy
jakieś inne?
Radca  Prawny  –  pan  Maciej  Klimiuk  –  nie,  za  poszczególne  osoby,  które
występowały.  Osoba  ma  należności  z  tytułu  wody  w  swoim  mieszkaniu
prywatnym.  Gmina  oczywiście  opłaciła  te  wydatki,  bo  to  gmina  zakupuje
zbiorczo  od  wodociągów,  gmina  sama  kupuje  a  potem  ponosi  te  opłaty,  wydaje
pieniądze  a  w  kolejnym  etapie  ktoś  mówi,  dobra  ja  tego  nie  płacę,  bo  nie  mam
pieniędzy.  Gmina  płaci  i  gmina  umarza.  Tak  nawiasem  mówiąc,  bardzo  bogata
gmina.  
Ja  pokażę  państwu potem wyciąg  z  Gminy Ostróda,  z  miasta  Ostróda.  Zobaczycie
skalę  różnicy kwot i  i lości  udzielonych umorzeń. 
Drodzy  państwo  ja  pokażę  to  na  wykresie.  Jak  widać  te  słupki  od  lewej  strony,
ten  który  pokazuję  tutaj ,  jest  to  słupek  dotyczący  umorzeń,  sum  umorzeń  za  rok
2018 czyli  rok wyborczy.
Tutaj  jest  pauza  między  wyborcza.  Tu  mamy  kolejne  wybory.  W  związku  z  tym
widać  ewidentnie,  że  w  latach  wyborczych  podejmowane  były  decyzje  mające  na
celu,  że  tak  powiem  zjednania  sobie  wyborców  poprzez  umarzanie  im  należności
publiczno-prawnych.  Skala  tych  umorzeń  oraz  i lość  ich  podejmowanych,  a  także
postępowania  jakie  były  prowadzone  a  właściwie  brak  tych  postępowań.  Zrobię
taki  dodatek  praktyczny.  Jeżeli  ktoś  występuje  do  Urzędu  Skarbowego  o
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umorzenie  podatków  to  składa  podanie,  do  tego  podania  składa  taki  pl ik
dokumentów  potwierdzających  całą  sytuację  życiową,  dochody,  wydatki,
właściwie wszystko.  Tu było podanie,  tego samego dnia rozstrzygnięcie  w postaci
zgoda.  Szereg  tego  typu  decyzji  zostało  wydawanych  z  minuty  na  minutę  jak
wspomniał  wcześniej  kolega.  Kwoty  są  dość  duże.  Łączna  kwota  umorzeń  za  te
lata to  jest  ponad 0,5 mln złotych. 
Teraz  pokażę  państwu  również  kolejną  ulgę  publiczną,  która  była  stosowana,
polegająca  na  tym,  że  ktoś  przychodził ,  mówił,  że  nie  ma  pieniędzy,  oddam
później,  oddam w ratach.  Mamy same rozstrzygnięcia.  Nie mamy niestety
dokładnego bilansu,  jak potem te  należności rozkładane na raty były spłacane.  
Pokażę  państwu  jak  wyglądała  sytuacja,  te  same  kategorie,  podatki,  odsetki  od
podatków,  woda  i  odsetki.  W  ciągu  5  la t  odroczono  na  ponad  1  mln  złotych
należności,  na  1.200  tys.  zł .  Zobaczcie  państwo  tylko  na  pewien  trend  tutaj  na
wykresie  pokazany.  Całkowicie  odwrotnie  wyglądają  te  słupki  czyli  w  okresach
wyborczych  widać  wyraźnie,  że  więcej  było  umarzanych  niż  odraczanych  a  w
okresach między wyborczymi jest  ten trend,  że kwoty były bardziej  rozkładane na
raty niż umarzane.  Tak wygląda sytuacja.
Teraz  pokażę  państwu  ilość  rozstrzygnięć  i  czy  mamy  do  czynienia  z
rozstrzygnięciami  pozytywnymi  czy  negatywnymi.  W  poszczególnych  latach  to
się  wahało  w  podobnych  wysokościach.  Średnio  rocznie  gmina  wydawała  213
rozstrzygnięć  w sprawie umorzeń i  ulg podatkowych,  z  czego większość – 203,  to
jest  średnia  wyciągnięta  z  tych  poszczególnych  lat ,  93%  było  rozstrzygnięciami
pozytywnymi.  Jedynie  5%  z  tego  wszystkiego  były  rozstrzygnięciami,  które
odmawiały  prawa  do  tego,  żeby  komuś  umorzyć.  Wyglądało  to  w  ten  sposób,  że
właściwie  każdy kto złożył  podanie  otrzymywał  ulgę  podatkową.  Naprawdę jeżeli
na  270  wniosków  mamy  23  negatywne  w  2018,  to  jeszcze  państwu  powiem,  że
większość  tych  negatywnych  to  wydał  obecny  wójt .  Tak  że  gdybyśmy  nie  ujęli
tych  rozstrzygnięć  negatywnych,  to  tutaj  proporcja  byłaby  znacznie  wyższa.
Oscylowałaby  w  okolicach  96,  97%.  Tak  wygląda  wykres,  który  przedstawia
dokładnie  te  wartości.  95%  to  jest  dysproporcja  rozstrzygnięć  pozytywnych  do
rozstrzygnięć negatywnych. 
Dla  porównania  podam  państwu  dane  publicznie  dostępne  w  BIP  na  stronach
Ostródy.  Gmina  Ostróda,  bogata  gmina,  dużo  bogatsza  od  waszej  w  2017  roku
było  10  rozstrzygnięć.  10  rozstrzygnięć  było  pozytywnych  w  Gminie  Ostróda  na
łączną  kwotę  124  tys.  zł ,  z  czego  nie  było  tak,  że  umarzamy  w  większość  a
rozkładamy  mniej.  Rozłożenie  na  raty  to  jest  niecałe  100  tys.  zł  a  umorzenie
podatków  to  jest  31  tys.  zł .  Ja  tutaj  nie  wykazałem,  ale  w  większości  te  duże
kwoty  umorzenia,  to  są  spółki,  które  były  właściwie  w upadłości  i  gmina  i  tak  by
z  nich  nie  ściągnęła  pieniędzy,  np”  ZNMR.  W związku  z  tym  można  powiedzieć,
że  w  innych  miastach,  w  innych  gminach  nie  ma  czegoś  takiego  jak  umarzanie
podatków.  Jest  to  naprawdę  wyjątkowa  instytucja.  A  tutaj  widzimy  jak  to
wyglądało  w  państwa  gminie.  Jak  to  przeglądałem  i  razem  opracowywaliśmy,  to
stwierdziliśmy,  że naprawdę mamy do czynienia z  bardzo bogatą gminą.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  podziękował  za  przedstawienie  analizy
umorzeń i  rozłożeń na raty.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  może  jedno  zdanie,  to  co  państwo
przedstawiliście,  dużo  pracy,  którą  zrobiliście,  to  są  dane  o  których  osoby,  które
chciały  wiedzieć,  to  spodziewały  się,  że  ten  stan  tak  właśnie  wygląda.  Mieliśmy
doskonale  świadomość  tego,  dlatego  dążyliśmy  do  tego,  żeby  zmienić  wójta  i
zmienić  sposób  zarządzania  naszą  gminą.  Dziękuję  za  wykonanie  tej  pracy,  która
może ułatwi nam wszystkim wyobrażenie sobie rozmiaru tego problemu.
Radny – pan Ryszard Bala  – Pani  Przewodnicząca ja  może trochę przewrotnie  w
stosunku  do  tego,  co  pan  w  ostatnim  zdaniu  powiedział ,  że  to  gmina  jest  bardzo
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bogata skoro takie  umorzenia są.  Może to  mieszkańcy są biedni,  że przychodzą do
tej  gminy i  próbują  uzyskać  umorzenia?   Oczywiście  ja  się  z  tym co przed chwilą
powiedziałem   nie  zgadzam,   Dokładnie  zgadzam  się  z  tą  konkluzja,  że  w  taki
sposób,  na  taką  skalę  to  może  sobie  pozwolić  Kleszczów  albo  Krynica  Morska,
żeby na taką skalę umarzać podatki  i  należności.
My  do  tej  pory  borykaliśmy  się  z  problemem  dostępu  do  tych  informacji ,  o
których  panowie  dzisiaj  tutaj  mówicie.  W  dalszym  ciągu  będziemy  próbowali
nakłonić  i  pana  wójta  i  cały  urząd  gminy  do  tego,  żeby  jednak  informacje  o
funkcjonowaniu  organów  gminy,  informacje  które  są  podstawą  do  tego,  żeby
oceniać  jak  ta  gmina  funkcjonuje  były  jawne,  dostępne  na  każde  życzenie  osoby
zainteresowanej.
Radca Prawny – pan Maciej  Klimiuk – jeżel i  można do tego co pan powiedział ,
te  dane  które  ja  ściągnąłem  z  internetu  one  są  z  imionami  i  nazwiskami.  Drodzy
państwo  to  wynika  z  tego,  że  na  podstawie  przepisów  o  finansach  publicznych
gmina  ma  obowiązek  podania  nawet  z  imienia  i  nazwiska  każdą  osobę,  której
takich  umorzeń  udzieli ła.  W związku  z  tym,  to  powinno  w  BIP wisieć.  Trzeba  to
badać i  sprawdzać czy faktycznie gmina to ogłasza.  
Radca  Prawny  –  pan  Maciej  Mikołajczyk  –  ja  powiem  w  kilku  słowach.
Dziękuję  za  docenienie  naszej  pracy.  Nie  byłoby  tej  pracy  gdyby  nie  wójt  Adam
Szczepkowski.  Nawet  wójt  szuka  rozwiązań  prawnych  w  zakresie  szukania
pomocy,  przygotowywania  nowelizacji  swoich  tutaj  projektów,  pomysłów,  do
przygotowania  remontów  dróg,  placów  zabaw,  przedszkoli .  Wójt  naprawdę  robi
wszystko  co  może.  To  jest  tylko  informacja  wstępna.  To  nie  jest  dokładnie
przeprowadzony audyt.  Zdajemy sobie sprawę,  że dzisiaj  gminy nie  stać na audyt,
bo  jest  to  kosztowna  sprawa  i  być  może  trzeba  by  było  poprosić  niezależnego
audytora  z  Poznania,  Szczecina,  Zakopanego  tak  aby  nie  było  jakichkolwiek
wątpl iwości,  że  mogłoby  to  być  zawyżone  czy  zaniżone.  Taki,  który  by  na  trzy
miesiące  przyjechał,  opracował  wszystko.  Naprawdę  są  wybrakowane  akta
szanowni  państwo.  To  nie  jest  tak,  że  nawet  w  jednym  z  slajdów  było  pokazane,
że  brak  teczki  nr  2.  W  tej  teczce  to  jest  około  30,  40  postępowań.
Przygotowywane  podania  odnośnie  umorzenia  były  jak  gdyby  jednego  dnia
przygotowywane  i  wszystko  jednego  dnia  hurtem  szło.  Budzi  to  wielkie
wątpl iwości,  zasady między innymi art .  8 KPA.
Organ  powinien  w  sposób  wzbudzający  zaufanie  do  uczestników  i  prowadzić  to
tak aby było to  wzbudzające zaufanie.  
Panie  radny  obiecuję  panu  i  naprawdę  dostrzegam  pracę  pracowników  urzędu
gminy,  że  naprawdę  robią  jakieś  postępy  w  zakresie  czynienia  tego  co  jest .
Naprawdę  urząd  jest  dla  radnych,  wójt  s twarza  atmosferę  przyjazną  bez
dyskryminacji  kogokolwiek.  Jestem  przekonany,  że  jakiekolwiek  informacje
zawsze na czas będą panu udzielane.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo  ja  zdaję
sobie  sprawę,  że  to  co  panowie  tutaj  pokazali  nie  obciąża  obecnego  wójta  pana
Adama  Szczepkowskiego,  a le  absolutorium  będziemy  udzielali  Wójtowi  Gminy
Grunwald.  Być może jakieś  odpryski  z  te j  oceny dotkną  również  pana.  Jak mówią
przysłowia  „cygan zawinił  a  kowala  powiesil i”.  Tak  czasami  bywa.  Ja  chciałbym,
żeby  pani  skarbnik  odniosła  się  do  tych  informacji ,  które  tutaj  zostały
przedstawione,  żeby  pani  skomentowała  z  pozycji  s trażnika  finansów  i  z  pozycji
osoby  odpowiedzialnej  za  to  jak  real izowane  były  wpływy  do  budżetu  i  wydatki,
a  w tym umorzenia.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  decyzję  w  sprawie  ulg  i  umorzeń
podejmuje  wójt  a  nie  ja,  więc  ja  nie  podejmowałam  takich  decyzji ,  nie  mam  co
komentować. 
Radny – pan Ryszard Bala – ja już takie wypowiedzi  słyszałem. To nie my,  to
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przełożeni  nam kazali .
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  mam  pytanie  do  panów,  czy  jest  możliwość
dostania  tego  w  pdf  albo  w  jakimś  innym  programie.  Ja  prowadzę  stronę
internetową  mojego  sołectwa,  chciałbym  żeby  mieszkańcy  dowiedzieli  s ię  jak
nasz  poprzednik  wójt  zarządzał  naszą  gminą,  tym  bardziej ,  że  wójt  mieszka  w
mojej  miejscowości.  Czy  jest  możliwość,  żeby  to  wrzucić  w  internet,  chciałbym
też poinformować mieszkańców mojego sołectwa o zaistniałej  sytuacj i .  
Radca  –  pan  Maciej  Mikołajczyk  –  panie  sołtysie  zapewniamy,  że  to  jest  na
podstawie  akt  sprawy,  więc  jest  to  ogólnie  dostępne.  Inaczej  byśmy  na  sesji  nie
prezentowali  tego.  Przecież  sesje  są  nagrywane,  w  pierwszej  kolejności  radni  a
później  ich  wyborcy  mają  prawo  wiedzieć,  jaki  był  stan  gminy,  przynajmniej
okres  5  la t  od  umorzenia  lub  odpowiedzialności  karnej  za  to,  co  było
przygotowywane.  
Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  panie  wójcie  ja
bym  prosiła  o  taką  miłą  chwilę.  Pan  Sawicki  nie  był  na  dniu  sołtysa  a  są
okolicznościowe dyplomy, proszę pana wójta  o wręczenie tego dyplomu.
Innych uwag nie zgłoszono.
(Plan pracy i  ofer ta w załączeniu – zał.  nr 3).

Ad  pkt  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejnym  punktem  obrad  naszej  sesji  jest  plan  pracy  i  oferta  kulturalna  Gminnej
Bibl ioteki Publicznej   w Gierzwałdzie  na rok 2019.
Radni  otrzymali  dokumenty.  Pracowaliśmy  nad  tymi  dokumentami  na
posiedzeniach  komisji .  W  związku  z  tym  uważam  za  niecelowe  po  raz  kolejny
przedstawianie.  Otwieram dyskusję,  ewentualnie wnioski.
Radny – pan Ryszard Bala – Pani Przewodnicząca,  Szanowni Państwo. Mam 
uwagę techniczną dotyczącą opracowywania takich dokumentów. Ja myślę,  że 
wzorem zapisów w statucie gminy jaki  przyjęl iśmy, żeby plany dotyczące 
następnego roku były opracowywane do końca roku poprzedniego i  przedstawiane
radzie.  Natomiast  sprawozdania z realizacj i  zadań w roku ubiegłym można 
przesunąć ich  omawianie na późniejszy termin.  
Skoro  pan  dyrektor  tutaj  jest  mam  pytanie  dotyczące  biblioteki.  Na  ten  temat
zwracałem  uwagę  na  sesj i ,   kiedy  pana  dyrektora  pan  wójt  przedstawiał.  Czy  w
sprawie  połączenia  w  jeden  organizm  Biblioteki  Gminnej  i  GOK  poczyniono
jakieś  ustalenia,  uzgodnienia  czy  jakieś  próby  rozpoznania  w  jaki  sposób
formalno-prawny tego dokonać,  żebyśmy miel i  obraz.  Czy jest  szansa  na  to,  żeby
zoptymalizować  działania  tych  dwóch  komórek  i  zmniejszyć  koszty  ich
funkcjonowania.  
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  naszych  obrad  –  sprawozdanie  z  działalności  gminnej  biblioteki  za
rok 2018. Mater iały były dostarczone.  
Radny – pan Ryszard Bala – czy pani  kierownik biblioteki będzie obecna?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  nie  ma.  Jest  na
dłuższym zwolnieniu lekarskim. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  w  związku  z  tym  ja  proponuję,  żebyśmy  jednak
odłożyli  tą  dyskusję,  bo rozmowa na odległość czy za pomocą przekazywanych na
piśmie  pytań  i  odpowiedzi  wydaje  mi  się  niepotrzebna.  Sprawozdanie  możemy
omówić  na  kolejnej  sesji  czy  na  kolejnym  posiedzeniu  komisji ,  żebyśmy  mogli
rozmawiać z żywym człowiekiem a nie  za pośrednictwem osób trzecich.  
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – ja  proponuję
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przyjąć  wniosek  i  na  następne  posiedzenie  komisji  w  kwietniu  poprosimy  panią
Grabowską, żeby do nas przybyła.  Będziemy wtedy rozmawiać na ten temat.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  7  i  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  obrad  –  oferta  GOK  w Gierzwałdzie  na  rok  2019  i  sprawozdanie  z
działalności GOK za rok 2018.
Analiza  tych  materiałów  była  również  dokonana  na  posiedzeniach  komisj i .
Otwieram  dyskusję.  Panie  dyrektorze  proszę  o  ustosunkowanie  się  do  zadanego
pytania.
Dyrektor  GOK  –  Aleksander  Krempeć  –  pani  przewodnicząca,  szanowni
państwo  jeżeli  chodzi  o  bibliotekę,  to  sprawdzałem  w  WPB,  po  połączeniu  nie
dostawalibyśmy książek za  darmo.  Jeżel i  chodzi  o  pieniądze,  to  jest  dość  istotne.
To jest  oddzielna instytucja  jednoosobowa.  Jeżeli  pani  z  biblioteki  nie  ma,  to  jest
zamknięta.  Tylko  człowiek  z  uprawnieniami  może  tę  bibliotekę  prowadzić.  Nie
poprowadzi  ani  pan  Fabisiak,  ani  pani  Alina  ani  ja.  To  jest  właściwie  problem.  Z
tego  co  się  orientuję,  to  raczej  był  pomysł,  żeby  zatrudnić  jeszcze  jedną  osobę,
żeby  nie  było  tego  typu  przestojów.  Są  jeszcze  urlopy.  Nie  wiem   aczkolwiek
oczywiście  to  jest  zagadnienie,  którym musi  się  zająć rada,  ale  nie  wiem na i le  to
by  nam  mogło  pomóc,  gdyby  te  jednostki  zostały  połączone  technologicznie.
Budżety  oba  są  małe  a  kogoś  jeszcze  w  bibl iotece  zatrudnionego.  Mamy  taki
podstawowy kłopot,  że po prostu jest  zamknięta.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Moje
propozycje  zmierzające  do  takiej  fuzji  biblioteki  i  GOK  wynikają  z  głosów
mieszkańców  jakie  do  mnie  docierają  właśnie  z  powodu  niedomagań  biblioteki
czy  też  ja  bym  wprost  powiedział  bezprawnego  działania  bibl ioteki  wtedy,  kiedy
osoba  zatrudniona  w  tej  bibl iotece  jest  nieobecna.  Bibl iotekarka  jest  nieobecna  a
w  tym  miejscu  pracuje  osoba  nieupoważniona.  Tak  bym to  powiedział .  Myślę,  że
nie  ma  takiej  umowy  między  GOK  a  biblioteką,  że  w  razie  nieobecności
bibl iotekarki,  ktoś  z  GOK  wchodzi  do  bibl ioteki  i  dokonuje  tam  wypożyczania
czy  przyjmowania  książek.  Na  podstawie  tych  informacji  składałem  taką
propozycję  czy  wniosek  o  to,  żeby  rozważyć  połączenie,  żeby  to  było  w  jednym
organizmie.  Pan  decydując  o  tym,  żeby  bibliotekarka  poszła  na  urlop  czy  na
zwolnienie  ma  możliwość  wprowadzenia  do  biblioteki  osoby,  która  ją  zastąpi
choćby  w  minimalnym  zakresie.  W  tej  chwili  to,  co  się  odbywa  w  bibliotece,
odbywa  się  z  naruszeniem  prawa  pracy.  Być  może  nie  tylko  prawa  pracy.  To  jest
do  rozważenia.  Bo  zatrudnianie  z  kolei  drugiej  osoby  do  bibl ioteki  jest
generowaniem  dodatkowych  kosztów  a  przecież  nie  w  tym  kierunku  mamy  iść.
Mamy  iść  w  zupełnie  odwrotną  stronę.  To,  że  na  stronie  biblioteki  pojawiło  się
ogłoszenie,  że pani kierownik poszukuje stażystki  i  pan wójt  wyraził  zdziwienie z
tego powodu, że to pani  kierownik poszukuje stażystki  a nie  idzie  to przez władze
gminne,  to  też  świadczy  o  tym,  że  tam  za  bardzo  nie  wiadomo  o  co  chodzi.
Właśnie  w  tym  kierunku  powinniśmy  iść,  żeby  optymalizować  funkcjonowanie
komórek i  szukać oszczędności  w ich działaniu.  
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  ja  oczywiście  nie  spotkałem  się  z
tym,  żeby  ktoś  zastępował  panią  bibliotekarkę.  Spotkałem  się  tylko  z  faktem,  że
ktoś  przynosił  książki  i  zostawiał  podczas  nieobecności.  Poleżały  sobie  u  pani
Aliny a później  zostały przekazane.  Tam nikt nie  pracuje.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  trochę  inne  informacje  panie  dyrektorze.
Takie informacje od mieszkańców do mnie docierają.  
Mieszkanka  Gierzwałdu  –  pani  Agnieszka  Żybura  –  ja  mogę  odpowiedzieć.  Ja
byłam  pracownikiem  GOK,  nie  za  pana  Krempecia  ale  za  pana  Podolaka  i  my
pracownicy GOK jeżeli  nie było pani Małgorzaty,  to pracownicy miel iśmy dostęp
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do bibl ioteki.  My chodziliśmy i  wypożyczal iśmy książki.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  może  w  tej  sytuacji  takim  dobrym
rozwiązaniem  byłoby,  żeby  któregoś  z  pracowników  GOK  wysłać  na  kurs
kwalif ikacyjny  z  bibl iotekoznawstwa,  bo  tylko  taka  osoba  może  prowadzić
wypożyczenie.  W  jakiś  sposób  pomóc  finansowo,  bo  w  tej  chwili  kursy  nie  są
wcale  takie  tanie  i  wtedy w jakiś  sposób rozwiązałoby  sytuację,  że  byłaby  osoba,
która  w  danym  momencie  mogłaby  panią  kierownik  zastąpić.  Zatrudnianie
kolejnej  osoby  w  bibl iotece,  to  nie  ma  sensu,  bo  tam  nie  ma  aż  takiej  potrzeby.
Taka osoba,  z takimi kwalifikacjami na pewno by się  przydała w GOK. 
Czy  GOK  na  rok  2019  przystępuje  do  jakichś  projektów  dofinansowanych  przez
unię?
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  owszem  przystępujemy.  Niedługo
będzie  podpisywana  umowa  o  realizację.  To  jest  wniosek  złożony  jeszcze  przez
poprzednika,  dosyć  solidny.  Dofinansowanie  przyznano  w  kwocie  871.760,-  zł  –
rozwój  usług  społecznych  w  Gminie  Grunwald.  W  ofercie  jest  utworzenie  klubu
seniora  i  utworzenie  klubu  rodziny.  Przesunęły  się  daty,  ponieważ  wniosek  był
negocjowany.   Pewne  zmiany  trzeba  było  negocjować.  Pewne  zmiany  nastąpiły,
ale  nie  za  duże,  raczej  kosmetyczne.   Negocjacje  zakończyły  się  w  lutym.
Wniosek przeszedł  na drugiej  pozycj i .  Nie będzie łatwy w realizacji ,  bo nastąpiło
opóźnienie.  Przed  podpisaniem  umowy  nie  mogę  rozpocząć  real izacji .  Klub
rodziny ma powstać w Pacółtowie.  
Oprócz  tego  jest  wniosek  z  termomodernizacj i .  On  jest  bardziej  formalny.  Jest  to
wniosek  który  był  złożony  w  2017  roku.  Przegrał  o  2  punkty.  Jak  go  dobrze
obejrzałem  parokrotnie,  to  może  przejdzie.  Po  raz  pierwszy  był  złożony  w  2017
roku  i  po  raz  drugi  w 2018  roku.  Jest  podobnie  skonstruowany  a  nawet  tak  samo.
Być  może  mamy szansę,  że  fazę  formalną  przejdzie.  Wówczas  trzeba  będzie  mieć
pieniądze na zrobienie kolejnych prac,  na dostosowanie tego wniosku. 
Sam  sporządzi łem  dwa  wnioski  do  Ministerstwa  Kultury  i  Dziedzictwa
Narodowego.  Są  to  nieduże  wnioski.  Jeden  wniosek  „Grunwald  słynie  z
patr iotyzmu”.  Jest  to  pomysł  na  to,  żeby  skorzystać  z  dofinansowania  na
stworzenie  zespołu  młodszej  generacji  w  porównaniu  z   „Dybzakami”,  którzy
bardzo dużo zrobil i  dla  tej  gminy.  Są eksportowym naszym zespołem.  Chciałbym,
żeby  trochę  młodzieży  udało  się  skłonić  do  udziału.  Muzyka  jednoczy
wszystkich.  Zobaczymy czy przejdzie.  Myślimy o  projekcie  „Odyseja  historyczna
Tanenberg” 1914 – 2019. Tu myśl imy o imprezie  nie  za dużej,  s łowno-muzycznej,
ale  dotyczącej  tego  fragmentu  historii ,  który  jest  ciągle  wypychany  a  wydaje  mi
się,  że  zbyt  wielu  tu  Mazurów  i  nie  tylko  Mazurów.  Wydaje  mi  się,  że  byłoby
dobrze  gdybyśmy stworzyli  ten  program.  Z  naszej  wiedzy  wiemy,  że  inscenizacja
Bitwy  pod  Grunwaldem  będzie  funkcjonowała  pod  Marszałkiem,  ponieważ  teren
należy do muzeum. Gmina jako gmina ma chwałę,  że Grunwald.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  czyli  rozumiem,  że  ciężar  organizacji  „Dni
Grunwaldu” przechodzi  na Urząd Marszałkowski? 
Dyrektor GOK – pan Aleksander Krempeć – tak.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  z  jednej  strony  można  by  pomyśleć  o  tym,  że
szkoda  ale  z  drugiej  s trony  patrząc  na  rozmiar  kosztów  tej  imprezy  i  logistyczne
zaopatrzenie,  które  zawsze  stanowiło  nie  lada  problem  dla  gminy,  przynajmniej
tak  w  moim  odczuciu,  może  to  być  nawet  z  korzyścią  dla  tego  wydarzenia.
Dobrze  będzie,  żeby  gmina  jednak  tą  współpracę  utrzymywała  na  poziomie
medialnym, żeby nas tam nie zabrakło.
Czy  nie  byłoby  może  dobrym  rozwiązaniem  dla  sytuacji  bibl ioteka,  gminny
ośrodek  kultury  i  f inansowe problemy,  powołanie  gminnego  centrum kulturalno  –
bibl iotecznego.  Takie  centrum  istnieje  w  Dąbrównie  i  oni  naprawdę  świetnie
sobie  z  tym  tematem  poradzil i .  Mając  jednego  dyrektora  obejmuje  te  dwie
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dziedziny  działalności  kulturalnej.  Prosperują  do  tego  stopnia,  że  nasi
mieszkańcy  jeżdżą  do  Dąbrówna  po  książki,  nie  tutaj .  Wiem  to  z  rozmów  z
mieszkańcami w Stębarku.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  w  swojej  propozycji  do  tego  celu  zmierzałem.
Fuzja  jednej  i  drugiej  instytucji  kul tury  do  takiego  centrum,  które  spełniałoby
zadania obu komórek.
Dyrektor GOK – pan Aleksander Krempeć – staramy się coś z  ta  kulturą zrobić.
Wszyscy  od  lat  o  niej  mówimy.  Tu  wiszą  resztki  wystawy  poświęconej
niepodległości.  Wysłaliśmy  do  państwa  wszystkich  zaproszenia.  Bardzo  proszę,
reagujcie  na  nie,  bo  specjalnie  ściągnęliśmy  ludzi,  przyjechał  90-latek.  Byli
dyrektorzy szkół i  młodzież.  
Sołtys  Gierzwałdu  –  pan  Wiesław  Dembkowski  –  chciałbym się  dowiedzieć,  i le
osób miesięcznie korzysta  z biblioteki  w Gierzwałdzie? 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  panie  sołtysie
jeszcze  raz  ten  temat  będzie  tematem  sesji .  Będzie  pani  kierownik  Grabowska  i
udostępni  nam wszystkie  informacje.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  w  sprawozdaniu  jest  napisane  jasno,  że  w  2018
roku  w  bibliotece  zarejestrowano  251  czytelników.  Są  to  osoby,  które  przyszły  i
założyły kartę.  Na pewno to nie jest  taka śladowa działalność.  
Innych uwag nie zgłoszono.
(Plan pracy i  sprawozdanie w załączeniu – zał.  nr 3 i  4).

Ad  pkt  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy  do  następnego  punktu  porządku  naszych  obrad  –  analiza  realizacji
inwestycji  wykonanych  w  2018  roku,  w  tym  planowanych  na  rok  bieżący;  plan
plac  inwestycyjnych  i  remontowych  w  obiektach  gminnych  i  możliwości
finansowe dotyczące remontów dróg gminnych.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  na  komisji  każdy  dostał  załącznik  Nr
3  zadania  inwestycyjne.  Było  to  omówione.  Chyba  nie  o  to  chodzi,  żeby  tutaj
punkt  po punkcie śledzić  te zadania  i  omawiać jeszcze raz.  
Uwag nie zgłoszono. 

Ad  pkt  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy do  następnego  punktu  –  ocena  funkcjonowania  systemu utrzymania
czystości i  porządku na terenie  gminy. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  chciałbym  krótkie  sprawozdanie
odczytać.
Zadania  z  zakresu  gospodarki  odpadami  komunalnymi na  terenie  gminy Grunwald
wykonuje  Związek  Gmin Regionu  Ostródzko-Iławskkiego  „Czyste  Środowisko” w
Ostródzie.  W skład Związku wchodzi 19 gmin.  
Od  1  stycznia  2019  roku  obowiązują  nowe  stawki  opłat  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi:
-  11,-  zł  miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego daną nieruchomość,  jeżel i
   odpady komunalne zbierane są w sposób selektywny,
- 14,-  zł  miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego daną nieruchomość,  jeżeli
   odpady komunalne są zbierane i  odbierane w sposób nieselektywny.
Ustalono również nowe stawki opłat  za pojemniki.  
Tutejszy urząd wydaje książeczki  opłat  oraz druki  deklaracji  o wysokości opłat  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Związek  Gmin  Regionu  Ostródzko-Iławskiego  „Czyste  Środowisko”  w  Ostródzie
przekazuje do tutejszego urzędu informacje z funkcjonowania systemu gospodarki
odpadami  komunalnymi  na  terenie  gminy  Grunwald,  sporządzane  po  każdym
kwartale danego roku.
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Z informacji  przekazanych w ubiegłym roku wynika,  że:
-  l iczba osób zamieszkujących wykazanych w deklaracjach wynosi 4047 osób, co
  s tanowi w stosunku do liczby osób zameldowanych 70%,
- l iczba osób deklarujących segregowanie odpadów wynosi  2168, co stanowi w
  stosunku do osób wykazanych w deklaracjach 53,57%;
- l iczba osób deklarujących oddawanie odpadów zmieszanych wynosi 1879, co
  stanowi w stosunku do osób wykazanych w deklaracjach 46,43%,
- na koniec 2018 roku i lość złożonych deklaracj i  wynosi ła 1548, w tym na terenie
  nieruchomości  zamieszkałych – 1409 i  niezamieszkałych – 139.
Ogółem ilość odebranych odpadów w 2018 r.  -  1028,47Mg.
Ogółem liczba wystawionych wezwań w 2018 r.  -  216. 
Ściągalność należności  90%.
Ponadto pracownicy Referatu Gospodarki Komunalnej  Gminy Grunwald:
-  dbają o porządek przystanków gminnych,
-  wywożą nieczystości c iekłe  z budynków gminnych (szkoły,  budynki komunalne 
   i  socjalne),
-  usuwają nielegalne wysypiska śmieci.
Pracownicy  tutejszego  urzędu  bardzo  często  też  podejmują  działania  dotyczące
nielegalnych wysypisk śmieci,  odprowadzania nieczystości  ciekłych w miejsce do
tego  nieprzeznaczonego  bądź  nieprzestrzegania  obowiązków  dotyczących
utrzymania zwierząt domowych (głównie chodzi o psy).  
W zależności  od  charakteru  danej  sprawy,  pracownicy  tutejszego  urzędu  podczas
kontrol i  współpracują  z  Dzielnicowymi  Posterunku  Policji  w  Stębarku,
weterynarzem lub pracownikami działu Kontroli  i  Windykacji  w Związku Gmin. 
Przekazałem informację,  sołtysi  też otrzymali .  Jest  zamieszczona na BIP.
„Wójt  Gminy  Grunwald  z/s  w  Gierzwałdzie  informuje,  że  zgodnie  z  art .  5  ust .  1
pkt  4  ustawy o  utrzymaniu  czystości  i  porządku w gminach  za  uprzątnięcie  błota,
śniegu,  lodu  i  innych  zanieczyszczeń  z  chodników  położonych  wzdłuż
nieruchomości  odpowiedzialny  jest  właściciel  nieruchomości  przylegającej
bezpośrednio  do  chodnika,  przy  czym  za  taki  chodnik  uznaje  się  wydzieloną
część  drogi  publicznej  służącą  dla  ruchu  pieszego  położoną  bezpośrednio  przy
granicy  nieruchomości.  Właściciel  nieruchomości  nie  jest  obowiązany  do
uprzątnięcia  chodnika,  na  którym  jest  dopuszczony  płatny  postój  lub  parkowanie
pojazdów samochodowych.”
Radny – pan Sławomir Matuszewski – co to są te  nielegalne wysypiska?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  chodzi  o  te  gniazdowe  wysypiska
nielegalne  ewentualnie  przy  tych  koszach  do  segregacji ,  to  co  się  wokół   kosza
znajduje też jest  traktowane jako nielegalne wysypisko śmieci.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałam  zapytać  odnośnie  tego  ostatniego
dokumentu o którym pan wspomniał.  Jak będą egzekwowane te obowiązki?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  powinna  się  nad  tym  pochylić  rada
gminy,  bądź  trzeba  będzie  powołać  jakiś  zespół,  komisję,  która  będzie  chodziła
od  domu  do  domu  czy  od  posesji  do  posesji  i  będzie  kontrolowała.  Tutaj  jak
przeczytałem,  Związek  Gmin  ma  w  swoich  obowiązkach  przeprowadzanie
kontrol i .  Wiem, że w 2018 roku takie  kontrole  były u nas przeprowadzane,  nie  we
wszystkich nieruchomościach,  ale wyrywkowo na pewno tak.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  P ani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Do
egzekucji  prawa  są  powołane  instytucje;  w  miastach  straż  gminna  czy  straż
miejska,  ale  jest  też  policja.  Nawet  pol icjnt  na  rowerze  jest  w  stanie  stwierdzić
gdzie  są  dzikie  wysypiska  śmieci  i  na  to  reagować.  Ważne,  żeby  ten  policjant
chciał  to  zrobić  i  miał  takie  poczucie  obowiązku.  Nasza  komisja  nie  będzie  miała
żadnej kompetencje w takiej  sprawie.
Innych uwag nie zgłoszono.
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Ad  pkt  11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  porządku  obrad  –  zapoznanie  się  z  planem  sprzedaży,  dzierżawy  i
przekazania majątku w 2019 roku.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  w  tym  punkcie  9  gdzie  była  mowa  o
remontach  dróg  gminnych,  to  chciałem  poinformować,  że  z  panią  skarbnik  w
ubiegłym  tygodniu  podpisal iśmy  umowę  z  Urzędem  Marszałkowskim  na
dofinansowanie przebudowę drogi  gminnej  w Gierzwałdzie.  Mamy 24 miesiące na
realizowanie  tego  projektu.  Na  tą  drogę  był  projekt  i  doprowadziliśmy  go  do
końca.  Jeszcze  będzie  na  jedną  drogę  w  Dylewie  na  300  metrów.  Tam  był
przygotowany  projekt  z  funduszu  sołeckiego.  Będziemy  chciel i  z  tego  funduszu
rządowego  na  budowę  dróg  lokalnych  skorzystać.  Jest  projekt  i  musimy
doprowadzić go do końca,  300 metrów, ale zawsze coś.  
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – panie wójcie
chciałam spytać,  to jest  ta droga,  która biegnie koło urzędu gminy?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tak,  do  drogi  powiatowej  w  kierunku
Szczepankowa.
Sołtys  Domkowa –  pani  Ewelina Brodzińska –  czy  jest  jakaś  szansa  na  poprawę
stanu dróg w miejscowości Domkowo?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  na  pewno  jest  jakaś  szansa,
ewentualnie  punktowe  nasypywanie  kruszywa  i  równiarka.  Na  nic  więcej  nas  nie
stać.  Na pewno nie w 2019 roku. 
Jeśli  chodzi  o  budowę  dróg  asfal towych  z  funduszu  rządowego,  nie  mamy
żadnego projektu.  
Sołtys Domkowa – pani Ewelina Brodzińska – nam chodzi o porządny remont.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  na  takie  porządne  nas  nie  stać.
Gdybym był  politykiem,  to  bym powiedział ,  dobrze,  za  miesiąc  będzie  pani  miała
zrobione,  ale  nie  jestem politykiem i wiem, że nie  będzie zrobione.  
Radny – pan Sławomir Matuszewski – w sprawie tych wniosków, jeżeli  chodzi  o
drogi.  To  projekt  jest  na  drogę  we  Frygnowie  łączącą  drogę  wojewódzką  z  drogą
powiatową  do  Grunwaldu.  Na  dodatek  mamy przeznaczone  50  tys.  zł  w budżecie.
Czy tam też będzie wniosek złożony na tą  drogę?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  przyjrzę  się  temu  projektowi.  Jeżel i
jest  kompletny,  to  będziemy rozmawiać  na  ten  temat.  Dobrze  by  było,  bo  też  jest
punktacja  wyższa  jak  się  łączy  drogi  powiatowe  z  gminną  czy  wojewódzką.
Wtedy  wysoko  to  jest  punktowane.  Rządowi  chodzi,  żeby  stworzyć  sieć  dróg,
żeby  ta  droga  nie  prowadziła  do  nikąd.  Jeżeli  jest  projekt  rzeczywiście
dokończony,  to można wykorzystać.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  P ani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Mam
pytanie  dotyczące  sposobu  realizacji  inwestycj i  nie  tylko  drogowych,  ale  i  w
innym  zakresie,  w  innym  wymiarze.  Na  zasadzie  projektuj  i  wykonuj.  Czyli
gmina  zleca  zaprojektowanie  i  wykonanie  jakiegoś  przedsięwzięcia.  Nie  czeka
kiedy najpierw zostanie  zrobiony projekt  i  potem szuka wykonawcy.  Firmie,  która
jest  w stanie  zrobić  projekt  i  wykonać zleca  się  jedno zadanie,  wykonanie  całości
jakiejś  inwestycji .  Czy to pan brał pod uwag czy pan to rozważa?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski  -  oczywiście  takie  rozwiązania  też biorę
pod  uwagę,  a le  wszystko  się  wiąże  z  kosztami.  Na  dzisiaj  nas  na  to  nie  stać.  To
samo,  co  było  pytanie  do  pana  dyrektora  o  GOK,  o  bibliotekę.  Fajnie,  można
zrobić  takie  centrum  tylko  nie  oszukujmy  się,  przeznaczamy  550  czy  570  tys.  zł
na  te  dwie  jednostki,  to  cudów nie  zrobimy.  Jak  byśmy rzuci li  1  mln  zł ,  to  wtedy
możemy  oczekiwać  jakichś  działań.  Tak  jest .  Nie  ma  co  się  oszukiwać.  Nikt  za
darmo  nie  będzie  pracował.  Wcale  te  płace  u  nas  nie  są  wygórowane.  Dzisiaj  na
kasie  w  „Biedronce”  więcej  się  zarabia  niż  w  Urzędzie  Gminy.  Trzeba  się  z  tym
troszeczkę l iczyć.
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  wójcie  właśnie  chodzi  o  to,  żeby  rozważyć
najpierw,  przeliczyć  koszty  funkcjonowania  tych  jednostek.  Jeżel i  chodzi  o
gminne  centrum  to  jest  taka  bardzo  szumna  nazwa.  Chodzi  o  to,  żeby  w  tym
budynku  mieściła  się  jedna  instytucja,  z  jednym kierownikiem.  Być  może  łatwiej
organizacyjnie  to  ogarnąć  i  w  tym  kierunku  pójść,  żeby  zminimalizować  koszty
działania.  Nie  sugerujmy  się  tą  nazwą  „centrum  gminne”,  bo  to  nie  jest  warunek
funkcjonowania takiej  komórki.  Możemy inną nazwę wybrać.
Sołtys Rychnowa – pan Mariusz Zorant – chodzi  o rów na poboczu, który został
po wykonaniu drogi.  Wcześniejsza droga która była,  nie było tego rowu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  panie  sołtysie
może byśmy pańską wypowiedź przesunęli ,  kiedy będą wolne wnioski.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  szanowni  państwo  do  sprzedaży  jest
przewidzianych  28  działek  w  przetargu  nieograniczonym.  Średnia  cena  21,18  zł
za  m 2 .  Dodatkowo  mamy  jedną  nieruchomość  w  trybie  bezprzetargowym.  Tutaj
jest  cena  32,20  zł  za  m 2 .  To  jest  nieruchomość  w  Gierzwałdzie.  Trzy
nieruchomości  przekazujemy  na  cele  kościoła.  Kościół  musi  ponieść  koszty
geodezyjne,  wycenę  oraz  koszty  notarialne.   Jeśli  chodzi  o  dzierżawy,  to  do
dzierżawy  jest  przewidzianych  na  2019  rok  18  nieruchomości.  Wszystkie  te
nieruchomości  dzisiaj  mają  dzierżawcę.  Będzie  tak,  że  ci  dzierżawcy  będą
występować o przedłużenie tych dzierżaw.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  rozmawiamy  o  planie  sprzedaży,  już  można
składać propozycje swoje do zakupu?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  jeszcze  nie  w  tej  chwil i .  Jest  dopiero
ogłoszenie o sprzedaży. Będzie ogłoszony przetarg.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  procedury  nie  wszystkie  są  dla  mnie  znane,
dlatego dopytuję.  Mam zapytanie od mieszkańca,  czy może rozważylibyśmy jeżeli
będą  problemy  przy  sprzedaży  tych  działek  a  może  już  teraz  warunki
preferencyjne  dla  rodziny  z  „Kartą  dużej  rodziny”.  Mogłyby  dostać  jakąś
bonifikatę  na  zakup  takich  działek,  aby  nakręcić  tą  koniunkturę,  zachęcić  do
zakupu.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  takie  koniunktury  nakręca  się  w
bogatych gminach,  takich  jak  Gmina Kurzętnik.  Tam za  połowę ceny a  może i  nie
nieruchomości  sprzedają.  Nas na to nie stać.  Musimy uzyskać jak najwyższą cenę,
żeby się wykaraskać z  tych kłopotów, które mamy. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ale  można  liczyć  na  to,  że  jeżel i  one  nie  będą
sprzedane.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to będziemy się później  zastanawiać.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  P ani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  W
budżecie  mamy  kwotę  ponad  100  tys.  zł  na  promocję  gminy.  Ja  chciałem zapytać
pana  wójta  czy  w  sprawie  sprzedaży  tych  18  działek  w  Gierzwałdzie  podjęto
jakieś  czynności,  działania,  czy  wykonano  jakąś  pracę  związane  z  promocją  tych
właśnie  działek.  Chodzi  o  to,  żeby  one  były  widoczne  nie  tylko  w  powiecie
ostródzkim,  ale  szerzej.  Może  wtedy  jest  szansa  znalezienia  nabywców,  którzy
będą  mieli  odpowiednie  pieniądze.  Ja  rozumiem,  że  interesem  naszych
mieszkańców  jest ,  żeby  te  działki  sprzedać  jak  naj taniej ,  ale  to  nie  jest  interes
gminy,  jak  tu  panowie  mówili .  Te  interesy  indywidualne  z  interesem  społecznym
są  czasami  rozbieżne,  najczęściej  są  rozbieżne.  Chciałbym  wiedzieć  czy  gmina
przystąpi  do  takiej  kampanii  promocyjnej,  żeby  te  działki  zareklamować,
zarekomendować i  puścić  w świat  informację na ten temat.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  informacja  w  świecie  krąży.  Wykaz
działek  jest  umieszczony  w  BIP.  To  jest  praktycznie  na  całym  świecie  dostępne.
Czy  dodatkowo  jeszcze  mamy  tworzyć  informację?  Nie  wiem  czy  ogłaszać
dodatkowo w prasie,  telewizji .  
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Radny – pan Ryszard Bala – ja o tym myślę.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tylko to  będą dodatkowe koszty.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  tylko  przychody  z  tego  mogą  być  zdecydowanie
większe.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  być  może  tak.  Poniesiemy  koszty  a
żadnego efektu nie będzie.
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  dodatkowa  promocja  w  tym  momencie,  na
tym  etapie  nie  jest  potrzebna,  gdyż  nie  wiemy  jakie  będzie  w  ogóle
zainteresowanie.  Dopiero  jak  będą  te  działki  do  sprzedaży,  nie  będzie
zainteresowania,  to wtedy można skorzystać z dodatkowej promocji .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  Arkadiuszu  właśnie  o  to  chodzi,  żeby
wzbudzić  zainteresowanie  wśród  potencjalnych  nabywców.  Trzeba  podejść  do
tego  w  taki  marketingowy  sposób.  Jeżeli  ktoś  chce  sprzedać  towar,  musimy  go
reklamować,  bo  inaczej  zostanie  z  tym towarem.  Działka  co  prawda  nie  straci  na
świeżości.  W  budżecie  zapisaliśmy  600  tys.  zł  z  przychodów  ze  sprzedaży  tych
działek.  Jeżel i  tych  działek  nie  sprzedamy,  to  co  zrobimy  z  tymi
przedsięwzięciami  na  które  te  600  tys.  z ł  zostało  rozplanowane.  Powiemy  na
koniec  roku,  nie  udało  nam  się  wykonać  budżetu.  Ja  myślę,  że  trzeba  trochę
szerzej spojrzeć nie  tylko na zasadzie w BIP jest ,  to  my mamy reklamę. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  mam jedno  pytanie  do  pana  Ryszarda
Bali ,  jaką kwotę mamy przeznaczyć na tą  reklamę? 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  wójcie  jest  w  budżecie  rozdział  promocja
gminy.  Jeżel i  tam  jest  100  tys.  zł ,  to  z  tego  może  pan  sam  decydować,  jeżel i  są
pieniądze,  to  pan  może  wydać.  Gorzej  jak  tych  pieniędzy  nie  ma  i  pan  chce
wydać,  ale  to  już  jest  inna  sprawa.  Natomiast  skoro  są  pieniądze  na  promocję
gminy,  to  nie  wydawajmy  ich  na  zakwaterowanie  nieznanych  osób  w  hotelu  w
Pacółtowie tylko wydajmy je na coś,  co przyniesie  gminie korzyści.  
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  ma  pan  konkretne  rozwiązania  na  temat
promocji .  Może by pan podsunął jakieś pomysły skoro pan drąży temat?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  jestem  specem  od  reklamy  ani  market ingu.
Natomiast  wertując  czasopisma,  oglądając  niektóre  portale  internetowe  widzę  w
jaki sposób w innych miejscach reklamuje się tereny inwestycyjne,  tereny pod
zabudowę mieszkaniową,  tereny  pod  zabudowę letniskową.  To nie  jest  tak,  że  my
swoim BIP tutaj  zawojujemy świat  i  ściągniemy kupców,  bo  ten  BIP jest  mizerny
w  swoim  kształcie.  Owszem,  jeżel i  pan  ogłasza  przetarg  na  sprzedaż
nieruchomości  to  jest  również na stronach Urzędu Zamówień Publicznych bodajże
taka  informacja,  ale  do  Kowalskiego,  Kwiatkowskiego,  który  mieszka  w
Grudziądzu,  w  Mławie  czy  gdzieś  tam,  być  może  trzeba  wyjść  na  zasadzie
zdjęcie,  ładna  mapka  tego  terenu,  do  tego  opisowa  strona  jak  ten  teren  może  być
wykorzystany,  zachęcić  walorami  turystycznymi  i  czystym  środowiskiem,  i td.  W
tym  kierunku  trzeba  iść.  Tylko  sucha  informacja,  działka  w  gminie  za  25  tys.  zł ,
to  trochę mało.
Radny – pan Sławomir Matuszewski – wystawimy na eriksie.
Radna – pani Krystyna Zwalińska – albo na allegro.
Radny – pan Sławomir Matuszewski – na facebooku.  
Radna –  pani  Krystyna  Zwalińska  –  uważam,  że  jeżeli  ktoś  chce  kupić  działkę,
jest  zainteresowany  na  naszym  terenie  kupić  działkę,  to  szuka  wszędzie  i  myślę,
że znajdzie.  Będzie tak szukał,  że znajdzie.  
Radny –  pan Ryszard Bala  –  pani  Krystyno jeżeli  jest  pani  miłośniczką  jakiegoś
kanału  telewizyjnego,  proszę   popatrzeć  jak  producenci  np.  pasty  do  zębów
prześcigają  się  jeden  przez  drugim.  Każdy  z  nich  chce  przebić  się  z  informacją  o
zaletach  swojego produktu,  żeby przyciągnąć  nabywców.  Jeżeli  pani  mówi,  że  jak
ktoś szuka,  to  znajdzie,  to  myślę,  że to nie  jest  do końca słuszne.  
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Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałam  tylko  zauważyć,  że  marketing
rzeczywiście  jest  podstawą  takich  inwestycji  jak  sprzedaż.  Nikt  kto  zna  się  na
marketingu  ani  nikt  kto  chce  sprzedać  nie  powie  tak,  że  to  jest  nieistotne.  Ma
ogromne  przełożenie  w  znalezieniu  nabywcy.  Skoro  nie  możemy  dać  zniżki  dla
mieszkańców naszej  gminy  z  „Kartą  dużej  rodziny”  bo  uważamy,  że  nas  na  to  nie
stać  a  chcemy  to  sprzedać,  to  musimy  dołożyć  wszelkich  starań  i  marketing
właśnie  takim  staraniem  jest .  Nie  wolno  pomijać  te j  ścieżki  choćbyśmy  mieli  za
to trochę zapłacić,  bo możemy dzięki  temu zyskać dużo. 
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – albo stracić.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  doskonale  wiecie,  że  dobra  reklama,  dobry
marketing  potraf i  wcisnąć  ludziom  największy  kit .  Niejednokrotnie  sami  się  na
własnej  skórze  o  tym  przekonaliśmy.  Dzięki  reklamie  zrobiliśmy  zakup,  którego
wcześniej  nie  planowaliśmy.  Nie  mówcie,  że  mamy  ograniczyć  się  tylko  do  BIP i
z  tego  BIP korzystać,  bo  to  jest  bezpłatne.  Kilka  tysięcy  na  porządną  reklamę  z
pewnością  może się zwrócić w zainteresowaniu działkami.
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  znacie  państwo  powiedzenie,  że  reklama
dźwignią handlu,  każdy zdaje  sobie z tego sprawę.  Nie wiem jaką reklamę pan ma
na  myśli .  Jakaś  tablica  z  reklamą.  W  tej  dobie  internetu  największą  siłę  ma
facebook,  poprzez  który  najszybciej  docierają  informacje.  To  jest  za  darmo.
Ładowanie  się  w  jakieś  koszty  moim  zdaniem  na  razie  jest  niepotrzebne.
Ostateczna decyzja należy do wójta,  w jaki sposób to zrobi.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  Arkadiuszu  próbujemy  oszczędzać  na
chusteczkach do nosa,  tak bym to skomentował.
Radny – pan Arkadiusz Piasecki  – może pan komentować jak chce.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  pan  radny  Ryszard  Bala  i  pani  radna
Ewa  Bawolska  mają  rację.  Postaram  się  tak  rozreklamować  sprzedaż  tych
nieruchomości,  żeby  gminy  nic  nie  kosztowało,  żebyście  państwo  byli
zadowoleni.
Radny – pan Ryszard Bala – Panie wójcie ,  to  nie o nasze zadowolenie chodzi.  
Innych uwag nie zgłoszono.  

Ad  pkt  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  – ocena dostępu do informacji  publicznej.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – ocena to raczej należy do radnych.
Też chciałbym posłuchać,  co kto ma do powiedzenia,  ewentualnie pytania,  to
będę się starał  odpowiedzieć.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  żeby  nie  było  dyskusji  bez  dyskusji .
Rozmawial iśmy  na  komisj i ,  wiele  uwag  zgłosil iśmy,  wiele  postulatów.  Myślę,  że
pan  wójt  zrozumiał  nasze  intencje  i  że  te  rzeczy  zostaną  wprowadzone.  Bardzo
cieszy  to,  że  są  reakcję  na   nasze  zapytania  o  dostępie  do  informacji  publicznej,
które  powodują  ewidentnie  poruszenie  w  temacie.  Przyniosło  mi  dużą  radość,  że
mamy  nowe  zarządzenie  na  temat  przetargów,  zamówień  publicznych.  To  jest
dobra  rzecz,  bardzo  dobra.  Mam  nadzieję,  że  te  wszystkie  uwagi  z  komisji
zostaną wprowadzone w życie.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  dotyczy skarg i  wniosków wniesionych w roku 2018. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  do  mnie  żadna  skarga  nie  trafi ła.  Z
tego co wiem, to trafi ła  jedna skarga na poprzedniego wójta.  
Radny – pan Ryszard Bala – Pani  Przewodnicząca,  Szanowni Państwo. Chciałem
uzupełnić  tą  odpowiedź.  Bodajże  w  październiku  złożyłem  skargę  do  Sądu
Administracyjnego  w Olsztynie  na  działalność  Wójta  Gminy  Grunwald.  Ponieważ
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w  pewnym  momencie  zorientowałem  się,  że  może  być  realne  to  powiedzenie,
„cygan  zawinił ,  kowala  powiesi l i”  czy  jakoś  odwrotnie,  więc  tą  skargę
wycofałem,  ale  ona  też  jest  w  ewidencji  w  Gminie  Grunwald,  skarga  na
działalność organów. 
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  ja  tylko  powiedziałem, że do mnie  nie
traf iła  skarga.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  14.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  naszego  porządku  obrad  dotyczy  podjęcia  uchwał   przez  radę
gminy.
Pierwszy  projekt  uchwały  dotyczy  przyjęcia  do  real izacji  projektu  oraz
wniesienia wkładu własnego do projektu partnerskiego „Oparcie  w rodzinie”.
Kierownik  GOPS –  pani  Agnieszka  Skorupska  –  projekt  jest  współfinansowany
ze  środków  Unii  Europejskiej  o  nazwie  „Oparcie  w  rodzinie”.  Liderem  tego
projektu  jest  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  a  Gmina  Grunwald  i  Gmina
Dąbrówno  jesteśmy  partnerami.  Projekt  ten  jest  skierowany  do  40  rodzin  z
powiatu  ostródzkiego  z  tych  gmin  czyli  Dąbrówno  i  Grunwald.  Projekt
skierowany  jest  do  rodzin  posiadających  problemy  opiekuńczo-wychowawcze.
Celem  tego  projektu  jest  zwiększenie  dostępności  do  usług  społecznych,  w  tym
asystenta  rodziny.  Te  rodziny  mają  przydzielonego  asystenta  rodziny,  bo  to  tak
się  nazywa.  Pracownicy  socjalni  monitorują  te  środowiska  oraz  rodziny  te  będą
miały  możliwość  skorzystania  ze  specjal istycznego  wsparcia  psychologa,
pedagoga,  terapeuty,  prawnika  czy  mediatora  jeżel i  będzie  taka  potrzeba.  Będą
też wyjazdy rodzinne,  animacja w środowisku lokalnym. W efekcie realizowanych
działań  uczestnicy  projektu  zwiększą  umiejętności  opiekuńczo-wychowawcze,
umiejętności  wspólnego  spędzania  czasu  wolnego  w  rodzinie  oraz  wiedzę  i
motywację do zmiany sytuacj i  w rodzinie.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  my  jako  radni
pracowaliśmy nad projektem uchwały na komisjach.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  oraz  wniesienia  wkładu
własnego do projektu  partnerskiego „Oparcie  w rodzinie”  współf inansowanego ze
środków  Unii  Europejskiej  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
Województwa Warmińsko-Mazurskiego 2014 – 2020.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/49/2019  w  sprawie
przyjęcia  do  real izacji  projektu  oraz  wniesienia  wkładu  własnego  do  projektu
partnerskiego  „Oparcie  w  rodzinie”  współfinansowanego  ze  środków  Unii
Europejskiej  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa
Warmińsko-Mazurskiego 2014 – 2020. 
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  ogłosiła  5-
minutową przerwę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
dotyczy  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Grunwald na lata  2019 – 2032  .
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  proszę  państwa  wieloletnia
prognoza  finansowa  obejmuje  lata  2019  -  2032.  Obecnie  w  WPF  dokonujemy
zmian  zarówno  zwiększeń  jak  i  zmniejszenia  planów  dochodów  i  wydatków  o
kwotę  581.626,00  zł .  Wynika  ona  z  Zarządzenia  Wójta  Nr  6/2019  z  dnia  31
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stycznia 2019 r.  gdzie  zwiększono zarówno dochody jak i  wydatki  o kwotę 222,00
zł  i  dotyczy  to  dodatków  mieszkaniowych.  Zarządzeniem  Wójta  Nr  13/2019  z
dnia  28  lutego  2019  r.  zwiększono  plan  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  62.017,-
zł .  Również  to  były  dotacje  przeznaczone  dla  GOPS.  Jak  również  uchwałą,  która
jest  przygotowana  na  dzień  dzisiejszy  o  zwiększenie  planu  dochodów i  wydatków
o  kwotę  519.387,00  zł .  W  załączniku  nr  1  dokonano  zmian  finansowych,
natomiast  w załączniku nr 2  wprowadzono przedsięwzięcie  pod nazwą „Oparcie  w
rodzinie”,  tego  projektu,  którego  realizacja  będzie  trwała  przez  2  lata  czyl i  2019
i  2020  rok.  Wartość  całego  projektu  przez  te  dwa  lata  jest  to  kwota  189.600,-  zł
wraz z  wkładem własnym. Takie przedsięwzięcie zostało ujęte w załączniku nr 2.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na lata  2019 – 2032.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  w załączniku  nr  2  pozwolę  sobie
dopisać  jeszcze rok 2020,  bo to  są  l imity  zobowiązań na 2019 – 2020,  bo tam jest
przedsięwzięcie  dotyczące  i  2020  roku.  Bo  to  przedsięwzięcie,  które  dopisal iśmy
jest  na  2019  i  2020  rok.  To  zostało  opuszczone.  Jeżeli  państwo  pozwolicie,  to
dopiszę w treści uchwały.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/50/2019  w  sprawie
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2019 – 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejna
uchwała  w sprawie             zmian budżetu gminy Grunwald na 2019 rok      .  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  jak  wspomniałam  przy  WPF
budżet  zostanie  zwiększony  zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o
kwotę  519.387,-  zł  i  wynika  to  przede  wszystkim  ze  zmian  wprowadzonych  w
planie  dochodów,  zmniejszeniem  subwencji  oświatowej  o  kwotę  168.213,-  zł ,
zwiększeniem  dotacji  na  program  „Oparcie  w  rodzinie”  o  kwotę  87.600,-  zł  jak
również  zwiększenie  dochodów  gminy  o  kwotę  600  tys.  zł ,  wynikającej  ze
sprzedaży  nieruchomości.  W  związku  z  tym,  że  zwiększyliśmy  plan  dochodów  o
taką  kwotę,  został  też  zwiększony plan  wydatków.  Przeznaczone zostały  te  środki
na  zwiększenie  planów  na  inwestycje  jak  również  w  niektórych  paragrafach
zostały  przesunięte  środki  zabezpieczające  faktycznie  potrzeby  wydatkowania
środków.  Mieliście  państwo  wcześniej  informacje  i  omawialiśmy  na  komisji ,
może  jeśl i  będą  konkretne  pytania,  to  odpowiem.  Nie  będę  po  kolei  wszystkich
kwot omawiać.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Mamy
budżet,  który  jest  dziedzictwem  roku  poprzedniego.  Chyba  12  pozycji
inwestycyjnych  zaplanowanych  a  nie  zapłaconych  w  ubiegłym  roku  zostało
przeniesionych  w  wydatkach  na  rok  bieżący.  To  jest  o  tyle  niepokojące,  że
jeszcze  w połowie  ubiegłego  roku takich  informacji  nie  było.  Cieszyliśmy się,  że
wyemitujemy  obligacje,  sprzedamy  je  i  będziemy  mieli  środki  na  wykonanie
poszczególnych  przedsięwzięć.  Sporo  przedsięwzięć  zaplanowanych  w
funduszach  sołeckich  zostało  zrealizowanych,  a le  nie  zostało  opłaconych.  Tu  w
pewnym  momencie  pojawia  się  zapis  200  tys.  zł  –  dotacja  celowa  na  pomoc
finansową  udzieloną   pomiędzy  jednostkami  samorządu  terytorialnego  na
dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych.  Tego w planie  budżetu  z  grudnia
2018  roku  nie  było.  Nikt  nas  nie  uprzedzał  w  poprzedniej  kadencji ,  że  zapłata  za
drogę  w  Kiersztanowie  będzie  realizowana  z  budżetu  2019  roku.  Nie  było  takiej
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wiedzy  w  momencie,  kiedy  droga  została  zrobiona.  To  oczywiste,  że  trzeba  było
się  l iczyć  z  tym,  że  za  tą  drogę  trzeba  zapłacić,  ale  w  budżecie  na  2019  rok  ten
wydatek  nie  został  ujęty.  W jakiś  sposób  został  ujęty  wydatek  w  kwocie  42.500,-
zł  na  dofinansowanie  zakupu  samochodu  dla  pol icj i .  Ja  przypomnę  taką  historię
tego  wniosku  policj i .  Na  początku  2018  roku  policja  złożyła  wniosek  o
współfinansowanie  zakupu  samochodu  terenowego.  Na  posiedzeniach  komisji  w
2018 roku w marcu rada ten wniosek dość długo omawiała.  Z  dyskusji  jaka  się   w
tym  czasie  toczyła,  w  tej  dyskusji  padały  różne  propozycje,  różne  wnioski
czasami  powiedziałbym trochę  komiczne.  Ale  generalnie  konkluzja  z  te j  dyskusji
jest  taka,  jak  wyraźnie  powiedział  wójt  Kacprzyk,  że  jak  będzie  dobra  sytuacja
finansowa  gminy,  to  do  problemu  zakupu  czy  dofinansowania  podejdziemy  przy
planowaniu następnego budżetu.  Okazuje  się,  że  pani  skarbnik  wiedziała  jaka jest
sytuacja  f inansowa  gminy,  wiedziała  jakie  są  braki  w  realizacji  budżetu  2018,
które  muszą  być  przełożone  na  rok  2019,  bo  taka  jest  niestety  zasada.  Skoro  się
coś  kupiło,  to  trzeba  za  to  zapłacić  a  mimo  to  do  projektu  budżetu  wprowadziła
zapis  –  dajemy 42.500,-  zł  policji .  Ja  pytam a  dlaczego mamy finansować zakupy
dla  policji?  Dlatego  żebyśmy  czuli  s ię  bezpieczniej?  Jaka  jest  gwarancja,  że  my
poczujemy się  bezpieczniej ,  jeżeli  damy 42.500,-  zł  z  budżetu dla  policji?  Budżet
policji  jest  realizowany  decyzją  ministra  administracj i .  To  minister  administracj i
rozdziela  środki  na zakupy inwestycyjne,  na  wydatki  osobowe i  inne.  To jest  jego
zadanie.  Skoro tych  pieniędzy nie  wystarcza,  to  powinien  się  zwrócić  do ministra
finansów  albo  do  sejmu,  żeby  sejm  mu  budżet  zwiększył.  Jakim  zadaniem  gminy
jest  utrzymywanie  lub  częściowe  finansowanie  zadań  policji?  Dlatego,  że  ten
posterunek  jest  na  naszym  terenie?  Ja  myślę,  że  to  że  my  mamy  swoje  problemy
finansowe  jest  wystarczające  do  tego,  żebyśmy  z  tego  wydatku  zrezygnowali .
Żebyśmy  mieli  te  42  tys.  zł  na  nasze  potrzeby,  na  potrzeby  mieszkańców  tej
gminy.  Po to  tu  jesteśmy,  żeby dysponować środkami,  które mamy w budżecie  dla
zaspokojenia  potrzeb  mieszkańców  gminy.  Myślę,  że  i luzoryczne  poczucie
bezpieczeństwa,  które  daje  nam posterunek  w Stębarku  powinno  się  skończyć,  bo
od  policji  trzeba  wymagać  tego,  żeby  realizowała  zadania  do  jakich  została
powołana.  Proszę  popatrzeć  wkoło  jak  wygląda  nasza  gmina.  Te  dzikie  wysypiska
śmieci,  te  miesiącami  zwożone  śmieci  na  teren  naszych  żwirowni.  Pytam  gdzie
jest  policja?  Jakie  zadania  zrealizowała  z  własnej  inicjatywy,  nie  na  podstawie
donosów  jak  to  Kacprzyk  mówił  tylko  z  własnej  inicjatywy,  z  real izacji  swoich
obowiązków i  zadań?  My dzisiaj  s tajemy przed dylematem:  dać  tej  policji  42  tys.
zł  czy  przeznaczyć to  na  inne  cele.  Ja  myślę,  że  tutaj  rozsądnie  myślący człowiek
nie  ma  dylematów.  Są  zadania  własne  gminy,  które  powinniśmy zrealizować  tymi
środkami,  którymi  dysponujemy  i  powinniśmy  te  pieniądze  przeznaczyć  na  te
właśnie  zadania.  Jaka  będzie  Państwa  decyzja,  trudno  przewidzieć,  ale  nie
łudźcie  się,  że  to  zwiększy  nasze  bezpieczeństwo,  że  policja  będzie  śmigała
nowym suvem po  naszych  drogach.  Ja  mam osobiste  przykłady  z  tego,  że  policja
działa  niekompetentnie,  opieszale,  wręcz  niechlujnie.  Nie  chcę  tu  osobistych
doświadczeń  państwu przedstawiać.  Natomiast  naszym zadaniem jest  to,  żebyśmy
w  pierwszej  kolejności  myślel i  o  potrzebach  mieszkańców  i  na  te  cele  pieniądze
przeznaczali .  
Radna  –  pani  Iwona  Stanka  –  ja  również  jak  pan  Bala,  mi  się  ten  pomysł
dofinansowania  dla  policj i  nie  podoba,  bo  słyszymy  tutaj  na  sesj i  i le  mamy
długów,  i le  jest  do  opłacenia  rzeczy,  szkoły  zamykamy.  Odezwę  się  za  wszystkie
świetl icowe,  bo  mamy  poobcinane  wynagrodzenia  przez  zmniejszenie  godzin
otwarcia.  Tak  że  mnie  się  ten  pomysł  nie  podoba,  żeby  to  dofinansowywać.  Nie
wiem jaki  inni radni,  ale  ja jestem przeciwna temu pomysłowi.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  w  dziale  757,  to  jest  objaśnienie  do  zmiany
uchwały  w  planie  wydatków,  zmniejszono  plan  wydatków  od  samorządowych
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papierów  wartościowych  lub  zaciągniętych  przez  jednostki  samorządu
terytorialnego kredytów i  pożyczek o kwotę  50 tys.  zł .  Zmniejszy  się,  bo jak była
łaskawa  pani  skarbnik  wyjaśnić  na  komisji ,  zostało  dokonane  połączenie
kredytów  i  wydłużenie  ich  spłaty  w  czasie.  Pokazuje  to  jak  bardzo  dbamy  o  to,
aby  mieć  jak  najmniej  wydatków  związanych  z  obsługą  kredytów.  Uważam,  że
wydatek  na  samochód  dla  policji ,  na  dofinansowanie  mimo  tego  co  głosiłam  we
wtorek  jest  rzeczywiście  ponad  miarę  naszych  możliwości  f inansowych.  Moje
zdenerwowanie  nie  wynika  z  tego,  co  państwo  słyszycie  w  głosie,  chciałabym
jeżel i  pani  przewodnicząca  pozwoli,  coś  co  budzi  takie  emocje  to  nie  jest  dobre,
jeżel i  to  się  dzieje  w  czasie  rady.  Otrzymaliśmy  plik  dokumentów  na  biurko,  nie
wiem skąd to jest ,  co to  jest  i  dlaczego posiadam, przeglądam. Doszłam do rzeczy
–  załącznik  do  zarządzenia,  które  wójt  wydał  26  marca.  W  tym  momencie
chciałabym  tylko  zauważyć,  że  odnalazłam  tutaj  dokument,  który  mi  z  opisu  –
załącznik  nr  do  zarządzenia  a  tu  jest  napisane  do  uchwały  nr  23  z  dnia  26  marca
2019  roku  z  real izacji  zadań  inwestycyjnych  z  2018  roku.  Odnajdźcie  ten
dokument  i  spróbujcie  mi  wyjaśnić  co  to  jest .  Jak to  powinno wyglądać,  bo jeżeli
to  jest  do  zarządzenia,  to  tu  jest  błąd  a  jeżeli  to  jest  to  zamiast  tego co  miel iśmy,
zmiany,  to też jest  błąd.  
Radna  –  pani  Krystyna  Zwalińska  –  zmiany  mamy  do  budżetu  na  2019  rok  a
sprawozdanie mamy za 2018 rok.
Radna – pani Ewa Bawolska – ja  rozumiem, może to  jest  tylko błąd.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska –  proszę  państwa,  tak  rzeczywiście
jest  to  błąd.  Jest  to  załącznik  nr  3  do  zarządzenia  a  nie  do  uchwały  rady.
Przepraszam,  to  jest  pomyłka.  Postaram  się  to  poprawić.  Jest  to  do  tego
zarządzenia  z  26  marca,  który  objaśnia  wydatki  związane  z  budżetem  na  2018
rok.  Myślę,  że  to  też  można  by  normalnie  powiedzieć.  Każdy  jest  człowiekiem,
może  się  pomylić.  Nie  robione  to  jest  celowo.  One  były  spięte  razem.  Wiadomo,
że dotyczy 2018 roku. Tylko błąd powstał.  
Radna – pani  Ewa Bawolska – pani  Urszulo przepraszam, być może kolejna rada
i  ja  okrzepnę  z  emocji  i  to  nie  będzie  budzić  u  minie  takiego  zdenerwowania.
Proszę mi wybaczyć,  błąd był,  pani przyznała.
Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  panie  wójcie  ja
mam  prośbę,  żeby  przekazanie  tych  42.500,-  zł  do  Komendy  Powiatowej  w
Ostródzie,  jest  napisane,  że  będzie  przekazane  w  II  kwartale.  Mam  prośbę,  żeby
to  nie  było  na  początku  kwartału,  bo  za  kilka  dni  będzie  nowy  kwartał .  Mam
tylko prośbę.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – dobrze.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  możliwe,  że
jeszcze będziemy w dalszym ciągu pracowali  nad tym tematem 
Radny – pan Ryszard Bala – Pani Przewodnicząca,  Szanowni Państwo. Myślę,
że powinniśmy postawić sprawę tego wydatku zdecydowanie jasno. Czy chcemy,
żeby  z  budżetu  gminy  został  sfinansowany  zakup  samochodu  dla  państwowej
policji?  Bo  do  tego  chyba  się  sprowadza  co  powiedziałem  tutaj  parę  minut  temu,
co  powiedziała  radna   pani  Iwona  Stanka.  Ja  ze  swej  strony  chcę  wyjść  z
propozycją  w  związku  z  tym  do  pana  wójta.  Nie  wiem  jak  to  zostanie  odebrane,
ale  jeżeli  nie  znam  państwa  opinii  w  tej  sprawie,  to  trudno  w  tej  chwili  tą
propozycję przedstawić.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  myślę,  że  rada  już  jasno  się  określ i ła
jakby  zatwierdzając  budżet  na  2019  rok.  Było  uwzględnione  te  dofinansowanie
42.500,-  zł .  Teraz  tak  troszeczkę  niepoważnie  będzie.  Była  też  odprawa  policji
roczna,  myśmy  zadeklarowali ,  że  te  42.500,-  zł  przekażemy  jako  gmina.  Te  auto
będzie  służyło  tutaj  dla  nas  w  Stębarku.  Musicie  mnie  troszeczkę  zrozumieć,  w
jakim mnie świet le postawicie.  Nie wiem czy ktoś z państwa by chciał  znaleźć się
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teraz na moim miejscu.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  radni  nie  wydobędą  z  siebie  tych  głosów,  w
związku  z  tym  ja  przypomnę.  Dwa  dni  temu  na  posiedzeniu  komisji  pan  wójt  i
pani  skarbnik  mówiła,  że  ten  problem  darowizny  był  omawiany  18  grudnia  2018
roku  na  posiedzeniach  komisj i .  Ja  prześledziłem  protokół  z  jednego  i  drugiego
posiedzenia.  Ani  słowem  nie  ma  o  darowiźnie  dla  policji .  Owszem  te  informacje
są  w  projekcie  uchwały  budżetowej,  ale  one  były  w  części  zakamuflowane.  Pani
skarbnik  wpisała  tą  darowiznę  do  innego  przedsięwzięcia,  do  przedsięwzięcia
dotyczącego  współpracy  do  jednostkami  samorządu  terytorialnego.  W  planie
wydatków w załączniku  Nr  2  jest  to  wpisane  czcionką  najwyżej  nr  3  tak,  że  przy
przeglądaniu  tego  planu  budżetu  na  2019  rok  można  to  przeoczyć.  Co  prawda  w
opisie  to  jest ,  ale  w tych  materiałach  jest  jeden  wiersz  na  temat  dofinansowania  t
zakupu tego samochodu.  To tak,  jakbyśmy  tutaj  mieli  umowy z parabankami  albo
operatorami  sieci  komórkowych,  gdzie  na  dole  maleńką  czcionką  jest  zapisany
jakiś  kruczek,  któryego  nie  jesteśmy  w  stanie  odczytać.  Informacja  na  ten  temat
powinna  być  jasna,  czytelna  i  zrozumiała.  Ja  wiem,  że  ślepy  w  karty  nie  gra,  ale
mamy  po  to  skarbnika,  żeby  te  sprawy  nam  wyjaśnił .  Tym bardziej ,  że  jest  to  na
samym początku  kadencji ,  kiedy  w radzie  siedzą  osoby,  które  nie  do  końca  miały
do  czynienia  z  planowaniem  budżetowym,  rozliczaniem  budżetu.  W  związku  z
tym  panie  wójcie  nie  wiem,  jak  mój  wniosek  zostanie  odebrany,  proponuję  przed
głosowaniem  jeszcze,  żeby  pan  zastanowił  się  czy  rzeczywiście  ten  wydatek
42.500,-  zł  jest  konieczny.  Czy  my  możemy  -  przynajmniej  niektórzy  -  z  panem
iść  na  taką  umowę,  że  dzisiaj  przyjmujemy  ten  plan  budżetowy,  tą  uchwałę  w
sprawie zmian budżetu,  ale  pan zobowiązuje się,  że  tych pieniędzy nie  wyda a  my
zastanowimy  się  do  następnej  sesji ,  kiedy  będziemy  ponownie  nowelizować
budżet,  jak  te  pieniądze  spożytkować  i  na  co  je  przeznaczyć.  Ja  myślę,  że  taka
umowa dałaby jakąś  chwilę  spokoju.  Sądzę,  że  wykonanie  tego wydatku może ten
spokój  zburzyć.  Ja  sądzę,  że  macie  państwo  świadomość  tego,  jakie  są
rzeczywiste  potrzeby  gminy.  A  jeżeli  nie  macie,  to  jest  to  zapisane  w
dokumentach.  Zwracam  się  do  wszystkich,  do  siebie  również,  żebyśmy  baczniej
patrzyli  na  to,  co  jest  zapisane,  bo  jak  powiedziałem ślepy  w karty  nie  gra,  a  nas
nie do końca poinformowano o takich zamierzeniach.  
Radna  –  pani  Halina  Gutowska  –  ja  chciałam  powiedzieć,  że  przejrzałam
wszystkie  dokumenty  od  początku  i  jak  był  19  grudzień,  to  nie  było  zaznaczone
te 42.500,-  zł .  Dopiero 28 grudnia to  weszło.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  co  mówiłam  wcześniej  na  komisji ,  na
pewno  nie  było  dyskusj i  na  temat  dofinansowania  zakupu  tego  samochodu  przy
tworzeniu  nowego  budżetu.  Ta  dyskusja  była  rzeczywiście  wcześniej ,  ale  było
powiedziane  wyraźnie,  że  możemy  dać  te  pieniądze,  jeżel i  będziemy  miel i
nadwyżkę  w  budżecie.  Na  pewno  nie  było  dyskusji  na  ten  temat  przy  tworzeniu
nowego  budżetu.  Jest  to  nasze  przeoczenie,  że  nie  dostrzegliśmy  tego  wpisu
drobnym  druczkiem,  ale  jak  mówimy,  to  jest  budżet,  który  my  mamy  prawo
zmieniać.  Uważam,  że  za  chwilę  będziemy  głosować  ten  budżet,  jeżel i  ktoś  jest
za  przyjęciem tego  budżetu,  to  znaczy,  że  zgadza  się  również  na  dofinansowanie.
Jeżeli  ktoś  się  nie  zgadza  na  dofinansowanie,  zagłosuje  według  własnego
sumienia.  
Radny – pan Ryszard Bala – pani Halina ma rację,  nie ma tego zapisu w
projekcie  uchwały budżetowej.  
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – w projekcie  jest .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  P ani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Przed
sesją  byłem  w  Urzędzie  Gminy,  chciałem  uzyskać  informację  na  temat  wniosku
policji ,  który  wpłynął  do  urzędu  25  września  2018  roku.  Chciałem  prześledzić
jakie  były  odpowiedzi,  deklaracje  Kacprzyka  w  tej  sprawie  w  kwietniu,  kiedy
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pierwszy  raz  po  naszej  komisji  policja  otrzymała  jakąś  odpowiedź,  bo  oni  piszą,
że  w  odpowiedzi  na  pismo  z  16  kwietnia  ten  wniosek  ponownie  przysyłają.
Chciałem  wiedzieć,  to  pan  wójt  we  wtorek  mówił  na  komisjach,  że  do  tej  pory
żadne  czynności  nie  zostały  wykonane  w  związku  z  real izacją  tego  zapisu  o
udzielaniu  takiej  dotacj i .  W związku  z  tym  skoro  nie  zostało  zapisane,  to  myślę,
że  możemy  z  tego  się  wycofać.  Ktoś  tutaj  zarzuci ł  na  komisjach,  że  to  jest
robienie  z  gęby  cholewy,  ale  szanowni  państwo  42  tys.  zł  piechotą  nie  chodzi.
Nie  chodzi  o  to,  żeby  tutaj  nie  zachowywać  się  honorowo,  ale  żeby  w  pierwszym
rzędzie  rozpatrywać  potrzeby  mieszkańców  gminy  a  potem  dopiero  decydować
się,  że  dajemy  prezenty  innej  instytucji ,  która  i  tak  z  obowiązku  ma  nam
zapewnić bezpieczeństwo. 
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  jestem  jak  najbardziej  przeciw
rozdawaniu  pieniędzy,  ale  pamiętam  dobrze,  to  pol icjanci  którzy  byli ,  to  mówil i
coś  o  projekcie.  Oni  przystąpil i  do  jakiegoś  projektu.  Jeżeli  była  taka  oferta
gminy,  że  pomogą  tutaj  w  tym  projekcie,  jeżeli  została  procedura  wszczęta
projektu,  to  nie wiem co teraz z tym jeżeli  nie przekażemy pieniędzy.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  możemy  udziel ić  takiej
odpowiedzi,  że  rada  nie  wiedziała.  W  trudnej  sytuacji  jest  gmina,  to  że  mamy
kłopoty  finansowe,  to  teraz  nie  znaczy,  że  mamy  się  wycofać.  Nie  może  też  tak
być.  Deklaracja  ze  strony  gminy  wyraźna  poszła  do  policji  na  piśmie,  że
dofinansujemy  w  tym  roku,  najwcześniej  pod  koniec  drugiego  kwartału  te
42.500,-  zł  po sesj i  grudniowej.  
Radna –  pani  Ewa Bawolska –  ja  pytałam we wtorek  na  komisji  czy  mamy jakąś
umowę,  jakieś porozumienie odnośnie tego i  usłyszałam, że nie ma.
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  umowy jako takiej  nie  ma.  Deklaracja
pisemna  gminy  poszła,  że  zapewnimy  kwotę  42.500,-  zł  w  budżecie  gminy,  że
rada przyjęła i  przekażemy do końca II  kwartału 2019 roku. 
Radny – pan Ryszard Bala –  panie Adamie ja  przystępując do pierwszej  komunii
deklarowałem, że będę grzeczny, to się  niestety nie udało.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  martwi  mnie  to  co  powiedział  pan  Matuszewski,
jeżel i  Komenda  Policji  Powiatowej  przystąpiła  do  jakiegoś  projektu  w  ramach,
którego  my  mielibyśmy  współfinansować  im  to,  to  powiem,  że  nie  wierzę,  że  nie
powinniśmy byli  podpisać jakiegoś porozumienia,  po prostu nie  wierzę.  Muszę do
tego  tematu  poszukać  sobie  tak  jak  pan  Bala  dokumentów  aby  to  sprawdzić,
zweryfikować.  Jeżel i  nie  ma  dokumentu  porozumienia  dofinansowania,  to  nie
jesteśmy  w  żaden  sposób  zobligowani.  To  jest  po  prostu  obietnica  i  nie  w
momencie  kiedy  rozważamy  temat  naszych  funduszy,  które  są  w  tak  kiepskim
stanie.  
Radny  –  pan  Adam  Królikowski  –  mamy  szkoły,  ci  policjanci  też  naprawdę
przyjeżdżają,  dbają  o bezpieczeństwo, bo ja  widzę co się  u  nas  dzieje.  Przecież to
nie  jest ,  że  ich  nie  ma.  Oni  są,  bo  ja  ich  widzę  i  bardzo  często  ich  widzę.  To  nie
to,  że dziecko idzie do szkoły,  teraz znowu jakieś  zagrożenie i  ta policja  trzy razy
w czasie  lekcji  czy przerw jeździ,  bo jakieś porwania dzieci były.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  Adamie  to  jest  ich  obowiązek  wynikający  z
ustawy  o  działaniu  pol icj i .  Nie  mieszajmy  tego,  że  policja  wykonuje  swoje
zadania,  to  my  im  w nagrodę  dajemy  tutaj  40  tys.  zł .  Sobie  odejmujemy  od  ust  a
im dajemy. 
Radny – pan Adam Królikowski – ale to są nasze dzieci.
Radny – pan Ryszard Bala – pana dzieci,  ma pan rację  nasze dzieci,  a le to  jest
zapisane w podziale zadań i  kompetencji .  Wojsko jest  od obrony terytorialnej
kraju,  pol icja  jest  od  obrony  porządku,  straż  jest  od  ochrony  przeciwpożarowej.
Taki  jest  podział .  Nie mieszajmy się do tego,  co robi policja.  Oni mają obowiązek
to  robić.  Jeżel i  pan  chce  im  w  nagrodę  dać  jakąś  kwotę,  to  gmina  panu  nie
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zabroni.  Natomiast  my  dzisiaj  z  pieniędzy  podatników  dajemy  na  utrzymanie
resortu ministra  administracj i .  Myślę więc,  że jest  jakaś granica takich działań.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  zamykam  dalszą
dyskusję.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  kiedy  przystępuje  się  do  procedury  głosowania  w
sprawie  podjęcie  tej  uchwały  i  jeżeli  większość  z  was  jest  za  podjęciem  tej
uchwały,  to  znaczy,  że  tych  42  tys.  zł  w  budżecie  gminy  już  nie  ma.  Zostaną
przekazane  bez  deklaracj i  pana  wójta,  że  tych  pieniędzy  nie  wyda  i  pozwoli
radzie  zadecydować o  ich  przeznaczeniu.  My tych pieniędzy już  nie  mamy.  Jeżeli
te j  uchwały  nie  podejmiemy,  jeżel i  ją  dzisiaj  odrzucimy,  to  zajdzie  potrzeba
zwołania  kolejnej  sesj i  i  to  w trybie  nadzwyczajnym.  Takie  są  konsekwencje  tych
naszych  decyzj i ,  żebyście  państwo  mieli  świadomość.   Ja  jeszcze  raz  do  państwa
apeluję,  zastanówcie  się  jaki  skutek  osiągniecie  tym,  że  42  tys.  zł  z  budżetu
gminy przekażecie dla  policj i .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  7  głosami  za  (radna  Ewa  Ziejewska,
Krystyna  Zwalińska,  radny  Adam  Królikowski,  Sławomir  Matuszewski,  Zbigniew
Napłoszek,  Jerzy  Sawicki,  Piotr  Szewczak)  przy  6  głosach  przeciw  (radna  Ewa
Bawolska,  Halina  Gutowska,  Małgorzata  Kamińska,  Iwona  Stanka,  radny Ryszard
Bala,  Dariusz  Nowicki) ,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się  (radna  Cecylia
Lecewicz-Husar,  radny Arkadiusz  Piasecki)  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/51/2019 w
sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -  zgłaszam  wniosek,  aby  przeprowadzić  głosowanie
imienne.
Przewodnicząca  Rady  Gminny  –  pani  Cecylia  Lecewicz—Husar  poddała
wniosek pod głosowanie.
Za  głosowaniem imiennym głosowało  7  radnych,  7  radnych było  przeciw,  1  radna
wstrzymała się  (pani Małgorzata  Kamińska).
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  składam kolejny  wniosek,  proszę  o  przedstawienie
listy  osób głosujących za,  przeciw i  wstrzymujących się.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  żebyśmy  sprawdzili  jak  jest  w
ustawie  o  samorządzie  gminnym,  ponieważ  o  i le  mnie  pamięć  nie  myli  jest  po
zmianach  tak,  że  teraz  każdą  uchwałę  głosuje  się  imiennie.  Chodzi  mi  o  wniosek
formalny, czy jesteśmy w stanie to  sprawdzić.  
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mnie  chodzi  o  to,  że  pan  Ryszard  złożył
wniosek  formalny  i  można  było  najpierw  przegłosować  czy  radni  są  za  tym  czy
nie,  o to chodziło.
Radny – pan Ryszard Bala –  z tego co pan Arkadiusz powiedział ,  radni  w swoim
glosowaniu są przeciwko obowiązującemu prawu. Tak to wygląda.  
Cytat z ustawy o samorządzie gminy:
„Art.  14  ust .  1.  Uchwały  rady  gminy  zapadają  zwykłą  większością  głosów  w
obecności  co  najmniej  połowy  ustawowego  składu  rady,  w  głosowaniu  jawnym,
chyba że ustawa stanowi inaczej.  
2.  Głosowania  jawne  na  sesjach  rady  odbywają  się  za  pomocą  urządzeń
umożliwiających sporządzenie i  utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.
3.  W przypadku gdy przeprowadzenie głosowania w sposób określony w ust.  2 nie
jest  możliwe z przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie imienne.”
Nie  na  podstawie  tego  czy  rada  chce  to  imienne  głosowanie  przeprowadzić  czy
nie chce tylko na podstawie zapisów w ustawie o samorządzie gminnym. 
„  4.  Imienne wykazy głosowań radnych podaje się niezwłocznie do publicznej
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wiadomości  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  i  na  stronie  internetowej  gminy
oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty na obszarze gminy.” 
Proszę  państwa  ja  tutaj  s łyszę  na  tej  sesji  i  nie  tylko  tutaj ,  nie  ma  pieniędzy  na
to,  nie  ma  pieniędzy  na  tamto.  Ustawa  zobowiązuje  gminy  do  zainstalowania
urządzeń do transmisji  na  żywo i  do  rejestrowania  przebiegu głosowań.  Na to  jak
państwo  widzicie  nie  ma  pieniędzy.  Są  pieniądze  na  samochód  dla  pol icji ,  więc
weźcie to  sobie pod uwagę i  przemyślcie sprawę.

Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia Lecewicz-Husar  -  kolejna uchwała
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie
Grunwald  w  2019  roku  zadań  zleconych  z  zakresu  administracj i  rządowej,
dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 
Na ten temat radni  zapoznali  s ię z wypowiedzią wójta na posiedzeniu komisji .  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  gmina  w  grudniu  2018  roku  złożyła
zapotrzebowanie  na  środki  f inansowe  na  utrzymanie  w  2019  roku  grobów  i
cmentarzy  wojennych znajdujących się  na terenie  Gminy Grunwald.  Z początkiem
marca  2019  roku  wpłynęła  do  gminy  propozycja  dofinansowania  z  Warmińsko-
Mazurskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  kwocie  6.500,-  zł  i  do  tego  też  potrzebne
jest   podjęcie te jże uchwały.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie
Gminie Grunwald w 2019 roku zadań zleconych z zakresu administracji  rządowej,
dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/52/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie  Grunwald  w
2019  roku  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących
obowiązku utrzymania grobów i  cmentarzy wojennych.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat .  
Radny – pan Ryszard Bala – były wątpl iwości  co do numerów działek.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  są  poprawione
numery działek.
Radny – pan Ryszard Bala – ja tego  nie słyszałem i  nie widziałem.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  szanowni  państwo  do  Urzędu  Gminy
wpłynęły 3 wnioski o przedłużenie dzierżawy, dwie  na cele  rekreacyjne,  jedna na
użytkowanie  rolnicze.  Do  ponownego  zawarcia  umowy  potrzebne  jest  podjęcie
uchwały.  Co  do  tych  numerów  działek,  to  jest  działka  79/152.  Tam  był  błąd.  To
jest  działka 79/172.  To jest  prawidłowy numer.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  a  ta  szkolna  działka,  bo  o  tą  szkolną  działkę
chodzi.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  jest  część  te j  szkolnej  działki.  15
arów wydzielone na ogródki działkowe dla  mieszkańców. 
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat .
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Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/53/2019  w  sprawie
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych
na czas oznaczony do 3 lat .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  rada  gminy  już  podejmowała  raz  tą
uchwałę.  Nadzór  wojewody  uchylił  ją.  Jest  do  poprawienia  i  ewentualnie  żeby
jeszcze  raz  rada  gminy  tą  uchwałę  podjęła.  Chodziło  w  sumie  o  3  słowa,  żeby
były właściwie zapisane.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym  (radna  Ewa  Bawolska)  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/54/2019
w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w  obrębie  geodezyjnym
Szczepankowo.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  klub  Enduro  zgłosił  s ię  z  wnioskiem
do  Wójta  Gminy  Grunwald  o  wydzierżawienie  lub  przekazanie  2  działek  w
obrębie  Szczepankowo  na  cele  statutowe  klubu.  Sprawdzil iśmy  kto  jest
właścicielem,  okazało  się,  że  KOWR  i  wystąpil iśmy  do  KOWR  z  wnioskiem  o
przejęcie  bezpłatnie  na  rzecz  naszej  gminy.  Aby  do  tego  doszło  potrzebne  jest
podjęcie  uchwały przez radę gminy.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w  obrębie  geodezyjnym
Szczepankowo. 
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie   było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/55/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w  obrębie  geodezyjnym
Szczepankowo.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).  

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie  geodezyjnym Góry
Lubiańskie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  tutaj  podobna  sytuacja.  Rada  Sołecka
Góry  Lubiańskie  zwróciła  się  również  do  Wójta  Gminy  Grunwald  z  wnioskiem  o
przekazanie  na  rzecz  sołectwa  działki  nr  17  w  obrębie  Góry  Lubiańskie.  To  jest
wzdłuż  asfal tu  nad  jeziorem.  Tam też  właścicielem jest  KOWR.  Gmina  wystąpiła
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z  wnioskiem.  Żeby  nabyć  tą  nieruchomość  bezpłatnie  również  potrzebna  jest
uchwała rady gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – pan Arkadiusz Piasecki  odczytał projekt
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie  geodezyjnym Góry
Lubiańskie.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/56/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Góry
Lubiańskie.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Grunwald na 2019 rok.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  zgodnie  z  ustawą  o  ochronie  zwierząt
rada  gminy  do  końca  marca  musi  przyjąć  program  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt  na terenie Gminy Grunwald
na  2019  rok.  Trzeba  podjąć  tą  uchwałę.  Radni  otrzymali  projekt.  Myślę,  że  się
zapoznali .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt  na terenie Gminy Grunwald
na 2019 rok.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  glosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/57/2019  w  sprawie
przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Grunwald na 2019 rok.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia Lecewicz-Husar –  proponuję,  żeby
uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  statutu  Gminy  Grunwald  w  tej  chwil i  przyjąć,  bo
nasi  radcowie mają daleko do domu i  jest  prośba,  żeby omówić teraz.
Nad  statutem  Gminy  Grunwald  pracowaliśmy  bardzo  długo.  Niektórzy  radni
bardzo duży wkład pracy włożyli  w projekt uchwały.  
W  związku  z  tym,  że  była  i  wersja  robocza  i  wersja  poprawiona  i  dzisiaj
otrzymaliśmy kolejną w takim kształcie  jak powinna wyglądać.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  szanowni  państwo.  Sądzę,  że  nie  ustrzegliśmy  się
pewnych  błędów.  Jeżeli  wojewoda  czy  nadzór  wojewody  nam  zwróci,  to  my  do
tego  czasu  jeszcze  własne  poprawki,  własne  sugestie  będziemy  mogli  przyjąć.
Teraz  po  prostu trzeba  ten  statut  przyjąć  i  wysłać  go do nadzoru  wojewody,  niech
oni  go  tam  ocenią,  wskażą  uwagi  i  my  wtedy  dołożymy  swoje  uwagi,  swoje
propozycje,  bo  to  co  pani  przewodnicząca  powiedziała,  wczoraj  dostaliśmy
ostateczną wersję,  więc nie było za dużo czasu.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  jest  uchwała  w
sprawie  Statutu  Gminy  Grunwald.    Podstawa  prawna  –  przede  wszystkim  jest
ustawa  o  samorządzie  gminnym.  Nie  będziemy  czytać  całej  uchwały,  bo  ma
kilkadziesiąt  s tron.  Podstawa prawna jest  na pewno dobra.  
§  138.  Traci  moc uchwała  Nr  VI/36/2003 Rady Gminy  z  dnia  28  marca  2003 roku
Statut Gminy Grunwald.
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§  139.  Uchwała  wchodzi  w  życie  po  upływie  14  dni  od  ogłoszenia  w  Dzienniku
Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  glosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/58/2019  w  sprawie
Statutu Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  szanowni  państwo  przyjęliśmy  statut,  ale  on  nie
jest  obowiązujący.  Kiedy  stanie  się  dokumentem obowiązującym zajdzie  potrzeba
aktualizacj i  s tatutów sołeckich.  Więc  ja  myślę,  że  nowo wybrani  sołtysi  już  w tej
chwil i  mogą  w  tych  statutach  dotychczas  obowiązujących  w  sołectwach  szukać
tych  miejsc,  tych  zapisów,  które  by  chciel i  zmienić  przy  okazji  nowelizacji
statutów sołeckich.  To my jako radni też powinniśmy mieć na uwadze.  

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego Gminy Grunwald.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tutaj  pomysłodawca uchwały powinien
się  wypowiedzieć.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Projekt
Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  zrodził  s ię  stąd,  że  obserwując  działania
naszej  gminy,  ale  również  mając  doświadczenie  z  planowaniem  i  realizacją  tych
zaplanowanych  przedsięwzięć  dochodzę  do  wniosku,  że  bez  procesu  planowania
nie  ma  mowy  o  jakichkolwiek  zorganizowanych  przedsięwzięciach  w  zakresie
rozwoju.  Jeżeli  ten  plan  się  pominie,  będziemy  ciągle  zaskakiwani  jakimiś
nowymi  pomysłami,  które  rodzą  się  z  piątku  na  poniedziałek.  Przygotowałem
propozycję  takiej  uchwały,  która  zobowiązuje  wójta  do  opracowania  planu
inwestycyjnego  obejmującego  okres  od  2019  do  2023  roku.  Co  prawda  w  tej
chwil i  jeszcze  w  obiegu  jest  plan  inwestycyjny  opracowany  w  2016  roku,  ale  on
nigdy  nie  był  aktual izowany.  Jak  niektórzy  mówią,  był  zbiorem  pobożnych
życzeń.  W  związku  z  tym,  że  zostały  wpisane  wszystkie  przedsięwzięcia,  które
sołectwa  chciały  mieć  a  i  tak  nie  było  na  nie   pokrycia  w  kolejnych  budżetach
gminy.  Ten  5-letni  okres  objęty  tamtym  planem  opiewał  na  kwotę  31  mln  zł  na
inwestycje,  podczas  gdy  my  mamy  problem,  żeby  1  mln  zł  na  inwestycje
wygospodarować.  Czasami  zdarza  się  trochę  więcej  jak  są  możliwości  kredytowe.
Proponuję  państwu  przyjęcie  te j  uchwały  w  celu  przystąpienia  do  opracowania
planu,  żebyśmy  mieli  świadomość  jak  gmina  w inwestycjach  będzie  się  rozwijała
przez  kolejne  la ta,  jakie  będą  możliwości  realizacji ,  bo  przecież  samo
planowanie,  to  nie  jest  wróżenie  z  fusów.  Trzeba  do  tego  planu  inwestycji
dołożyć  warunki  i  możliwości  real izacji  inwestycj i .  W  dalszym  ciągu  mamy
ograniczoną  możliwość  inwestycyjną.  Myślę,  że  jak  rada  przyjmie  tą  uchwałę,  to
sołtysi  też włączą się  do opracowywania tego planu.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  się  przychylić  do  wniosku  i
powiedzieć,  że  również  jestem  za  tym  aby  taki  plan  powstał  i  żeby  był  on  jak
najbardziej  zracjonal izowany,  gdyż pomoże nam to racjonalnie  planować rozwój.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego Gminy Grunwald.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/59/2019  w  sprawie
przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy
Grunwald.
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(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 15).

Ad pkt 15.  Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar –
kolejnym punktem porządku obrad są wolne wnioski i  informacje.  
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  ja  w  imieniu  sołtysa,  bo  musiał  wyjechać.  W
sprawie  rowu  przebiegającego  przy  drodze  do  świetl icy.  Czy  ktoś  coś  działał ,
obejrzał  to? Jest  nieciekawy i  niebezpieczny.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tylko co tam potrzeba zrobić?
Radny – pan Piotr Szewczak – to  musiałby ktoś z urzędu przyjechać i  zobaczyć,
co trzeba zrobić.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  trzeba  było  na  etapie  budowy  tej
drogi  zrobić.  To było  niedopilnowane,  bo  to  będzie  generowało  dodatkowe koszta
dla  nas.  Zajmiemy się tym.
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  przyjrzeć  się  i  jakiś  plan  zrobić,  żebyśmy
wiedziel i  co będzie i  kiedy poczynione.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  szanowna  pani  Przewodnicząca  Rady  Gminy
Grunwald chciałabym przedstawić oświadczenie o powołaniu Klubu radnych.
My   niżej  podpisani  radni  Gminy  Grunwald  oświadczamy,  iż  powołaliśmy  klub
radnych o nazwie Klub Radnych „Rozwój Grunwaldu”,  nazywany dalej  klubem.
Celem klubu  jest  dążenie  do  zrównoważonego  i  wszechstronnego  rozwoju  Gminy
Grunwald.
Działalność  klubu  odbywa  się  w  oparciu  o  Statut  Gminy  Grunwald  i  przyjęty  25
marca 2019 roku Regulamin Klubu.
Regulamin stanowi załącznik do niniejszego oświadczenia.  
Przewodniczącą Klubu została  wybrana Ewa Bawolska.
Podpisy  4  osób:  Ewa  Bawolska,  Ryszard  Bala,  Halina  Gutowska,  Cecylia
Lecewicz.
W regulaminie naszym przedstawiamy cele trochę szerzej.  
Napisal iśmy, iż  klub w swoim działaniu dąży do:
-  utrzymania kontaktu z mieszkańcami gminy i  podejmowania zgłaszanych przez
  nich problemów,
- udzielenia pomocy w realizacj i  mandatu i  aktywizowania działalności  radnych
  zrzeszonych w klubie,
-  s tworzenie społecznego klimatu akceptacji  działań klubu,
-  zrównoważonego i  wszechstronnego rozwoju gminy,
-  oraz współpracy z organizacjami społecznymi.  
Członkostwo  w  klubie  jest  dobrowolne.  Każdy  z  państwa  jeżel i  zechciałby  może
należeć do naszego klubu.  Klub jest  klubem otwartym. 
Na ręce przewodniczącej przekazuję nasze oświadczenie wraz z  regulaminem. 
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  panie  wójcie  tutaj  będę  posługiwał  się
telefonem, bo mam zapisane informacje.
Jest  taki  głos  w  moim  sołectwie  i  chętne  panie  na  fi tness,  który  odbywa  się  w
Stębarku  i  innych  miejscowościach.  Czy  będzie  przedłużany  i  jak  będzie
przedłużany  czy  jest  możliwość,  żeby  był  w  Szkole  Podstawowej  w  tej  salce  w
Mielnie,  żeby  zorganizować?  Jedna  z  pań  z  rady  sołeckiej  poprosiła  mnie,  żebym
zapytał  pana wójta  o ten fi tness.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  może  tak  na  gorąco.  Jest  taka
możliwość  i  będzie  najwcześniej  od  15  września.  Prawdopodobnie  będziemy  się
starać  włączyć  Koło  Gospodyń  Wiejskich  i  przez  te  Koło  Gospodyń  Wiejskich
pozyskać  środki  od  Marszałka,  być  może  Wojewody,  żeby  więcej  było  tych
środków i stworzyć w więcej  punktach na terenie naszej gminy.  Włączyć nie  tylko
Mielno  ale  i  Grunwald,  być   może  jeszcze  inne  miejscowości  się  pojawią.  Na
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pewno  tak,  ale  nie  teraz,  teraz  do  końca  tego  projektu  już  nie  ma  takiej
możliwości.  
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  drugi  punkt  –  rozmawial iśmy  na  zebraniu  w
Mielnie  wyborczym na temat  kanalizacj i .  W kwestii  przypomnienia,  że udało nam
się  przepchać  tą  kanal izację,  żeby  mieszkańcy  na  własny  koszt  szamba  nie
musieli  wywozić.  Wspomniał  pan wcześniej  o Ominie,  o naprawie drogi.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – chodzi  o ten kawałek do pana
Kalwary.  
Sołtys Mielna – pan Karol Duda – chodzi o odcinek do pana Urbańskiego.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tam  zgłaszał  pan  Kalwara.  Zrobiony
odcinek do pana Kalwary.
Sołtys  Mielna – pan Karol  Duda –  ja  wcześniej  składałem wnioski  o  naprawę do
pana Urbańskiego.   
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  nie  o  ten  odcinek  chodzi.  Tam  w
przyszłości,  mamy czas.  
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  nie  wiem  czy  uprzedziłem radnego  Ryszarda
Balę,  w kwest ii  lunety.  Dobrze,  to ja  nie będę pytał .  
Ja  wcześniej  jeszcze  jak  był  poprzedni  pan  wójt  wspominałem  o  tych  wierzbach,
które rosną przy Marózce.  Jedna wierzba jest  mocno przechylona nad domem pani
Chmielewskiej.  Te  wszystkie  wierzby  są  zabite  przez  jemiołę.  Tam  są  dziesiątki
tych  drzew.  Tylko  taka  sugestia,  jak  gmina  korzysta  z  drewna,  to  może
wykorzysta  do  palenia.  Wystarczy  wysłać  ekipę.  Na  pewno  dziesiątki  lub  setki
metrów  drzewa  będą,  które  trzeba  tylko  ściąć,  bo  to  drzewo  zagraża  a
moglibyśmy  wykorzystać  do  własnych  pieców.  Jemioła  nam  wszystko  przy
Marózce zabi je,  wszystkie  te wierzby.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  kto  tam  jest  właścicielem
nieruchomości?
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  mi  się  wydaje,  że  to  jest  teren  gminy,
wszystko przy rzece Marózce.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jeżeli  przy rzece,  to nie  do końca tak.  
Sołtys  Mielna  –  pan  Karol  Duda  –  trzeba  by  to  sprawdzić.  Wszystkie  wierzby
rosną  w  środku  wsi  tylko  czekają,  żeby  ciąć.  Tam  jest  po  50,  po  100  jemioł  na
jednym drzewie.  
Tutaj  była  mowa o  statutach,  ja  cztery  lata  temu jako  jedyne  sołectwo  zmieniłem
statut.  Mam  powiększony  statut.  Poszerzyłem,  żeby  sołectwo  miało  większe
możliwości.  Jeżeli  nowi  sołtysi  chcieliby,  to  można  mój  statut  sobie  wziąć  i
przedstawić  dla  własnego  sołectwa.  Chyba,  że  państwo  sami  chcą  poszukać.  To
przeszło przez wojewodę, więc ten statut  jest  sprawdzony.  

Ad  pkt  16.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  naszych obrad -   interpelacje  i  zapytania.   
Radna  –  pani  Iwona  Stanka  –  w  związku  z  tym,  że  mamy  nowych  sołtysów,
może by się przedstawili ,  bo nie wszyscy znają.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  będzie  takie  przedstawienie  na
następnej sesji ,  jak zakończymy zebrania wyborcze.  
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  ja  zgłosiłam  na  komisji  odnośnie  tego  naszego
internetu  nieszczęsnego,  bo  mamy  problemy  z  zasięgiem.  Nie  byłam  w
poprzedniej  kadencji  radną,  nie  bardzo  jestem  zorientowana  tylko  coś
zasłychnęłam,  że  urząd  wojewódzki  jakieś  pieniądze  miał  i  doprowadzono  do
świetl icy.  Tam  punkt  jest  zbiorczy  i  dalej  pieniędzy  zabrakło,  żeby  to
rozprowadzić.  My  naprawdę  mamy  problem  jako  miejscowość  Dylewo  z
zasięgiem. Może pan wójt  by pozyskał jakieś środki.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zorientujemy się,  jeżeli  jest  taka
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możliwość to tak.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  pytanie  od  mieszkańców  Stębarka,  w  sprawie
przedszkola  dla  dzieci  3  –  5-letnich,  które  do  tej  pory  korzystają  z  tego
przedszkola  Gierzwałd.  Czy  będzie  kontynuowane  od  września?  Jeśli  nie,  to  czy
istnieje  jakaś inna alternatywa? 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  alternatywa  jest  taka,  że  przedszkola
są  w  Gierzwałdzie  i  Mielnie.  Natomiast  jest  też  w  Stębarku  przedszkole
niepubliczne,  ale  to  też  zależy  jakie  będzie  obłożenie  dziećmi  w  Stębarku.  Być
może  będzie  taka  alternatywa,  że  te  3,  4-latki  też  tam się  znajdą,  na  dzisiaj  5,  6-
latkowie i  I  – VIII .
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  i le  z  bieżących  zaległości,  o  których  opowiadał
pan  panie  wójcie  w  grudniu  udało  się  już  spłacić?  Ile  zostało  uregulowane,  tak
mniej  więcej  w przybliżeniu.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  jestem  w  stanie  odpowiedzieć  na
to  pytanie,  czy  100 czy  200 tys.  zł ,  może milion.  Nie wiem po prostu.  Musiałbym
z panią skarbnik usiąść i  to zliczyć jakoś.  
Radny – pan Ryszard Bala – informację w jakiej  formie można uzyskać? 
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – na następnej komisj i  czy sesji .
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  oficjalnie  chciałam powiedzieć,  że  zostawiam to
w  formie  zapytania  na  które  oczekuje  odpowiedzi  zgodnie  z  procedurą  w  formie
zapytań.  
Ostatnie  moje  zapytanie,  w  sprawie  współpracy  z  obsługą  naszego  zdrowia,
Centrum  Zdrowia  Grunwald.  Czy  zamierzamy  kontynuować  współpracę  z  tym
centrum?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  czy  zamierzamy.  Ja  myślę,  że  tutaj
rada  gminy  powinna  podjąć  decyzję  czy  współpracujemy  dalej  czy  wypowiadamy
umowę.  Mamy dwa lata.  Tego nie  można cofnąć tych  zapisów, które  w listopadzie
zostały  aneksowane,  tych  umów.  Teraz  do  państwa  decyzja  należy.  Jeżel i
wypowiadamy,  to  przygotujemy  aneks  i  wypowiedzenie  umowy  i  dwa  lata  i  tak
mamy  okres  wypowiedzenia.  Przez  dwa  lata  nie  możemy  wypowiedzieć.  Takie
zostały decyzje podjęte.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  czy  pan  doszukał  się  śladów  w  dokumentach
dotyczących  zobowiązania  pana  Gawrońskiego  do  przeniesienia  do  nowo
wybudowanego  obiektu  na  działce,  którą  na  preferencyjnych  tam  zasadach  kupił
od  gminy  w  ciągu  bodajże  3  lat .  To  być  może  ma  jakieś  znaczenie,  chociażby
wizerunkowe  dla  poprawy  samopoczucia  mieszkańców  gminy,  bo  jeżeli  są  skargi
na  funkcjonowanie  tego  systemu  ochrony  zdrowia,  to  ktoś  jest  temu  winien.
Jeżeli  pan  Gawroński  nie  realizuje  wcześniejszych  zobowiązań,  to  też  trzeba  na
to  zwrócić  uwagę.  Ja  mówię,  ja  przed  komputerem  siedząc  nie  mam  takiego
dostępu  do  wszystkich  dokumentów.  Ja  takie  pytanie  zadałem  już  w  grudniu.
Chciałbym na to jakąś szerszą odpowiedź.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  te  skargi  to  są  na  zasadzie  plotki.
Ktoś  tam mówi,  że  doktor  nie  robi  tego  czy  tamtego,  czy  recept  nie  wypisuje  czy
stawia  pieczątki  „nie  zamieniać”,  ale  oficjalnej  skargi  nikt  do  wójta  ani  do
Rzecznika  Praw  Pacjentów  nie  złożył.  To  są  żadne  skargi  jak  ktoś  przyjdzie  i
sobie pokrzyczy, że było robione tak a  nie tak.  Musi  to być na piśmie złożone.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  czy  w  sprawie  tych  zobowiązań,  wyniesienia  się  z
tego Domu Grunwaldzkiego?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jeżeli  chodzi  o  wypowiedzenie,  to
okres wypowiedzenia jest  2 lata.  Wcześniej  nie  możemy wypowiedzieć.
Radny – pan Ryszard Bala – ja rozumiem.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  jeśl i  mogę  państwu  wejść  w  słowo,  to  jak  ja  to
zrozumiałam zgodnie  z  tym aneksem,  jeżeli  nie  chcemy kontynuować  współpracy
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z państwem Gawrońskich,  to  musimy złożyć teraz wymówienie,  czekamy 2 lata na
wyniesienie  się  ich.  Więc  jakby  chcąc  ich  zmobilizować,  aby  dokończyli  swoją
budowę  i  zajęl i  swój  budynek  własny  a  nasz  gminny  uwolnil i  od  tej  dzierżawy.
Chcemy  rozwijać  się,  więc  skoro  istnieje  szansa,  że  oni  przez  to  nasze
wypowiedzenie  zmobilizowaliby  się,  żeby  o  własną  prywatną  własność  zadbać  i
przenieść  tą  działalność  do  siebie,  wówczas  gmina  odzyskuje  ośrodek  zdrowia,
pomieszczenia  tego  ośrodka.  Myślę  więc,  że  warto  by  się  było  nad  tym  tematem
pochylić przy następnej  okazji ,  komisja  czy sesja.  
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  pytanie  co  z  Gierzwałdem?  Jak  ma
zrezygnować? Mieszkańcy będą jeździć do Stębarku.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  nie  neguję  fachowości  działalności  tych
państwa.  Też  korzystam  z  ich  usług  i  jako  pacjent  jestem  zadowolona.  Chodzi  o
to,  jak  gospodarujemy  naszym  majątkiem  i  w  jaki  sposób  egzekwujemy
postanowienia  jakichś  umów.  Skupmy  się  nad  tym.  Jeżeli  umowa  dotyczy  obu
tych  dwóch ośrodków jednocześnie,  to  nie  jest  to  dobre  wyjście,  rozwiązać  z  tym
państwem umowę,  bo jakby wyrugujemy ich z  Gierzwałdu a  nie  o to  chodzi.  Wiec
może należy  w ogóle  podjąć  z  nimi  rozmowę aby to  unormować tak,  żeby było  to
dobrze  dla  nas  i  dla  nich.  Taka  sytuacja  jaka  jest  w tej  chwil i ,  nie  jest  dobra  pod
względem formalno-prawnym. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie  do  pana  wójta,  kiedy  i
czy  w  ogóle  będzie  zatrudniony  animator  na  „Orliku”?  Ponieważ  „Orlik”  w  tej
chwil i  jako „Orlik” nie funkcjonuje.  
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  przepraszam,  ja  chciałbym jeszcze  kontynuować  w
sprawie  ochrony  zdrowia.  Pani  wrzuca  tutaj  nowy  temat.  Ja  nie  chcę  państwu
przerywać,  ale  w sprawie ochrony zdrowia.  
Odpowiadając  panu  Arkadiuszowi,  mamy  w  Gierzwałdzie  gminne  obiekty  i  tam
mieści się przychodnia i  mamy w Stębarku. Ja nie  sądzę,  żeby Gawrońscy oddając
do  użytku  budynek  w  Stębarku  zabral i  z  Gierzwałdu  te  wszystkie  przychodnie,
instrumenty,  przenieśli  s ię  do  Stębarku  i  tylko  w  Stębarku  przyjmowali .  Tym
samym  stwarzają  sobie  tutaj  miejsce  na  rozwinięcie  konkurencji  a  tu  jest  jednak
sporo  pacjentów,  ich  interesem  jest ,  żeby  się  tutaj  utrzymać.  To  nie  jest
zagrożenie,  że  oni  stąd odejdą.  Jeżeli  nawet  odejdą,  to  w to  miejsce będzie chciał
wejść ktoś inny.  Rynek nie zna pojęcia  czarna dziura.
Ja  w  dalszym  ciągu  będę  panie  Adamie  domagał  się  takiego  prześledzenia  tych
procedur  sprzedaży  tej  działki  i  odszukania  zapisu.  Na  dziewięćdziesiąt  parę
procent  jestem  pewien,  że  był  tam  warunek  zobowiązujący  Gawrońskich  do
przeniesienia  się  i  to  w  krótkim  czasie  do  tego  nowego  budynku.  To  by  trzeba
prześledzić  i  wyegzekwować. 
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  nasunęła  mi  się  taka  myśl,  że  trzeba  by
rozwiązać  z  nimi  umowę,  zaznaczając,  że  po  dwóch  latach  jakby  sporządzimy
nową na warunkach takich,  które odpowiadałyby i  nam zarówno.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  też  jest  rozwiązanie,  bo  czekanie  aż  kolejne  2
lata  miną  i  ten  termin  2  lat  będzie  cały  czas  przesuwany  jest  wydaje  mi  się,
czekaniem na  nie  wiadomo  co.  Gdybyśmy  teraz  podjęli  taką  decyzję,  to  mamy   2
lata  na  to,  żeby  oni  się  zmobilizowali  i  żebyśmy  my  miel i  ewentualnie  pewność
jak  dalsze  postępowania  w  zakresie  ochrony  zdrowia  prowadzić.  Czy  szukać
nowych  dostawców  usług  czy  w  inny  sposób  podejść  do  problemów.  Bo  tak,  to
konserwujemy  stan,  który  do  tej  pory  był.  Było  tak  i  będzie  nie  wiadomo  jak
długo.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  więc  ja  wracając  do  tego  „Orlika”.  Tak
jak  poprzednio  już  w  tej  sprawie  zadawałam  pytanie,  dlatego,  że  co  roku  był
składany  projekt  do  Ministerstwa  Sportu  i  było  dofinansowanie  właśnie  dla
animatora,  który  pracował  na  „Orliku”.  W  tym  roku  takie  dofinansowanie  nie
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zostało  złożone.  W  związku  z  tym  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  osoby
odpowiedzialnej  za  „Orlik”.  Są  tylko  i  wyłącznie  treningi  drużyn  piłkarskich.
Wiem, że są osoby zainteresowane, które na przykład chciałyby w niedzielę  czy w
jakiś  inny  dzień  z  tego  „Orlika”  skorzystać.  W  tej  chwili  nie  ma  takiej
możliwości,  ponieważ  nie  ma  tam  animatora  i  osoby  odpowiedzialnej  za
działalność tego obiektu.  Czy mógłby pan się do tego odnieść.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – trzeba uporządkować sprawy z klubem
naszym  sportowym  czyli  KRS,  cały  zarząd,  i td.  Przystąpil iśmy  już  do  rozmów  z
osobami  zainteresowanymi.  Jesteśmy  na  etapie  przejęcia  klubu  i  uporządkowania
całej  dokumentacji .  Dopiero  wtedy  możemy  występować  o  jakiekolwiek
dofinansowanie.  To  co  już  mówiłem  wcześniej ,  żeby  nie  narazić  gminy  na  to,  że
przyjdzie  taki  czas,  że będziemy musiel i  zwracać środki z odsetkami jeszcze.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska – rozumiem, ale  działalność „Orlika” jest
niezależna od działalności klubu sportowego.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  zobowiążemy  jedną  z  tych  osób  czy
wszystkie  trzy,  z  którymi  mamy  podpisane  umowy  ażeby  zajęli  s ię  też  i
„Orlikiem”. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  mam  jeszcze  jedno  pytanie  do  pana
wójta,  tutaj  w  kampanii  wyborczej  pan  wójt  złożył  taką  deklarację  w  sprawie
bonu  świątecznego  dla  najbiedniejszych  seniorów.  Zbliżają  się  święta,  czy  pan
coś myślał  w tym kierunku?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tak,  to  ma  być  na  święta
Bożonarodzeniowe nie Wielkanocne.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska – to był bon świąteczny,  to są święta i  to są
święta.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – proszę prześledzić  moją kampanię.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska – było bon świąteczny.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – chodziło o święta Bożonarodzeniowe.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  ostanie  pytanie  mam na  dzisiaj ,  jest  taka
sytuacja,  otóż  chodzi  o  komendanta  gminnego  OSP.  Został  mu  uniemożliwiony
dostęp  do  jego  gabinetu,  który  znajdował  się  w  remizie  straży  w  Gierzwałdzie
ponieważ  zostały  tam zmienione  zamki  w drzwiach  wejściowych.  Osoby,  które  to
zrobiły  twierdzą,  że  zrobiły  to  na  pańskie  polecenie.  Czy  mógłby  się  pan  do tego
odnieść.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  proszę  mi  zaprosić  te  osoby  tutaj  i
niech one powiedzą,  że ja im poleciłem, żeby wymieniły zamki.
Radna –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  dobrze.  Postaram się  tą  sprawę  załatwić.
Tak  jakby  kontynuując  ten  wątek,  czy  znajdzie  się  gdzieś  jakiekolwiek  miejsce,
żeby  komendant  gminny  mógł  trzymać  swoją  dokumentację,  mieć  miejsce  na
spotkania?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  myślę,  że  tam  gdzie  trzyma
dokumentację.  Tam może dalej  trzymać. To jest  kwest ia między państwem. To jest
konflikt  nie  między  wójtem  a  komendantem  tylko  między  komendantem  a
członkami  OSP  czy  naczelnikiem  OSP  i  pozostałym  zarządem  tego  OSP  w
Gierzwałdzie.  Nie  wiem  dlaczego  chce  mnie  pani  wplątać  w  tą  całą  państwa
sprawę.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  tak  podejrzewałam,  że  pewnie  ktoś
posługuje  się  niepotrzebnie  pańskim  nazwiskiem,  ale  taką  informację  dostałam,
że na pańskie polecenie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  ja  już  nie  mam wpływu na  to,  co  ktoś
mówi poza moimi plecami.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  P ani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Mam
pytanie  do  pani  skarbnik.  W  momencie  kiedy  składałem  projekt  uchwały
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dotyczącej  nowego  sposobu  wypłacania  diet  radnym,  powstał  tam  taki  dylemat:
czy  radnych  można  delegować.  Pani  skarbnik  obiecała,  że  przedstawi
interpretację  prawną.  Ja  chciałbym przypomnieć  o  te j  interpretacj i  pani  skarbnik.
Taką  interpretację  prawa  czy  radnych  można  delegować  do  jakichkolwiek  zadań
czy  w  jakiekolwiek  miejsce.  Chciałbym  to  od  pani  skarbnik  usłyszeć,  bo  mówiła
pani,  że przedstawi taką interpretację  3 miesiące temu.
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – przedstawimy. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  druga  sprawa  dotycząca  działalności,  ogrodu
terapeutycznego  czy  też  tego  co  wokół  tego  ogrodu  się  dzieje.  W  ramach  tego
projektu  na  molo  wybudowanego  z  pieniędzy  gminy  jest  miejsce  do
zamontowania  lunet.  Ja  tam  te  lunety  widziałem  tylko  na  fotografiach  w
momencie  kiedy  ksiądz  leciał  z  kropidłem po  tym pomoście  i  Marszałek  przez  te
lunety  oglądał  ptaszka.  Więc  chciałbym  się  dowiedzieć,  gdzie  są  przechowywane
lunety  i  kto  za  nie  odpowiada.  W  tej  sprawie  chciałbym  uzyskać  informację.
Dalej  w  sprawie  ogrodu  terapeutycznego.  Na  środku  placu  między  czterema
wiatami,  które  w  ramach  tego  ogrodu  zostały  postawione,  stoi  maszt,  a  na  tym
maszcie  są  trzy  kamery.  Ja  mam  pytanie,  kto  jest  dysponentem  obrazu  z  tych
kamer,  gdzie  ten  obraz  jest  przechowywany  i  gdzie  są  ostrzeżenia,  że  jest  teren
monitorowany,  bo  w  każdym  miejscu  publicznym  gdzie  są  kamery,  powinna  być
informacja  –  teren  monitorowany.  A że  te  kamery  działają,  to  się  przekonałem  w
ubiegłą  niedzielę.  Kiedy  wykonywałem  zdjęcia  temu  masztowi,  po  5  minutach
podjechał  do  mnie  facet  samochodem  terenowym  i  pytał  dlaczego  ja  to
fotografuję.  
Panie  wójcie  to  jest  teren  gminny.  Ta  działka  to  jest  teren  gminny.  Pan  jest
zarządcą tego terenu. Chciałbym wiedzieć na jakiej  zasadzie to funkcjonuje? 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  też  się  zastanawiałem  nad  tymi
kamerami.  
Radny – pan Ryszard Bala – ja nie  mam nic przeciwko temu, żeby one tam były.
Wójt  Gminy –  pan Adam Szczepkowski  –  na pewno nie  są  własnością  gminy.  W
gminie  żadnej  dokumentacji  na  to  nie  ma.  Próbujemy  ustal ić  kto  jest
właścicielem. Jeżeli  nie uda się,  to w najbliższych dniach to  zdemontujemy.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  wójcie  wiadomo,  że  kamera  odstrasza  tych
którzy  chcą  czynić  zło.  Jeżeli  ci  mieszkańcy  czują  się  zagrożeni,  mają  prawo  do
podejmowania  środków  obrony,  ale  są  też  takie  określenia  jak  „granice  obrony
koniecznej”.  Jeżel i  oni  się  bronią  nie  naruszając  moich  praw  jako  obywatela,
użytkownika  terenu,  mają  do  tego  prawo,  ale  w  ramach  przysługujących  im
uprawnień  wynikających  z  ustawy.  Jeżeli  to  poprawi  tam  bezpieczeństwo  i
zagwarantuje  porządek,  to  mówię,  nie  mam  nic  przeciwko  temu  tylko  chciałbym
wiedzieć,  gdyby  się  coś  wydarzyło,  coś  co  miałoby  wpływ  na  moje
bezpieczeństwo,  moich  bliskich,  gdzie  mogę  szukać  nagrania,  kto  tym nagraniem
dysponuje i  do jakich celów może go użyć.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  przepraszam,  że  się  odzywam,  ale  został  mi
przejęty głos w momencie kiedy były zapytania,  pytałam o centrum zdrowia.
Mam jeszcze dwie interpelacje  i  tak zastanawiam się jak je  ująć,  aby nie  nadać za
dużo pracy panu wójtowi i  pracownikom. 
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – my się pracy nie boimy. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  termin  14  dni  a  mój  pomysł  na  to,  co  ja  bym
chciała  zobaczyć,  to  naprawdę ja  muszę to ograniczyć,  żeby to było realne.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zabiorę pracę do domu. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  stan  rzeczy  jest  taki  w  pierwszej  sprawie,  pan
wydał  zarządzenie  odnośnie  podjęcia  kroków  formalnych,  nie  pamiętam  treści
dokładnie  a  propo  rozbudowy  szkoły  w  Szczepankowie.  Ja  rozumiem,  że  to  są
pierwsze  prace  związane  z  tym  tematem.  One  na  pewno  będą  miały  dalszy  ciąg.
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Na  razie  nie  mają  jak  gdyby  takich  konsekwencji  f inansowych.  Jednak  nie
zauważam  żadnego  w  planie  zadań  inwestycyjnych  na  ten  rok  żadnego  takiego
tematu.  Chciałabym,  żebyśmy wszyscy  wiedziel i  jakie  pan  ma  plany  w  związku  z
oświatą,  w  związku  ze  szkolnictwem  w  naszej  gminie.  Wiem  również,  że  nie
mamy  środków  na  audyt.  Dlatego  właśnie  składam  interpelacje,  aby  przedstawił
pan  nam,  mi  jakiś  taki  całościowy  plan  działań  na  tą  swoją  kadencję  czy
przynajmniej na ten rok.  To jest  interpelacja pierwsza.  
Druga  rzecz  dotyczy  stanu  gospodarki  komunalnej  w  naszej  gminie.  Chciałabym,
żebyśmy  mogli  mieć  wgląd  do  tego,  co  się  dzieje  z  tą  naszą  wodą,  z
hydroforniami,  z  oczyszczalniami,  z  przeciekami.  Jaki  jest  s tan  obecny?  Jaki
byłby  stan  pożądany?  Jakie  mamy  zasoby  ludzkie  w  tym  temacie?  Jakie
zapotrzebowanie  na  wymianę  narzędzi  i  urządzeń  w  tych  dwóch  sprawach.
Miałam  napisane  tylko  woda  i  ścieki.  Byłabym  wdzięczna  za  przyjęcie  te j
interpelacji .
Inspektor  – Bronisława Warmińska – interpelacja  musi być na piśmie.
Radna – pani Ewa Bawolska – to  mam problem. Zaraz będę pisać.
Radny – pan Ryszard Bala – nie przeszkadza,  żeby jutro pani przesłała.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  to  ja  jutro  przyniosę.  Przepraszam,  jeszcze  brak
doświadczenia w działaniach.  
Sołtys Mielna – pan Karol Duda – ja chciałem sprostować, chodziło mi o topole.
Powiedziałem wierzby,  ale  to są topole.  

Ad  pkt  17.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy
zamknęła VIII sesję  Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Bronisława Warmińska Cecylia Lecewicz-Husar
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